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1  Το ζωντανό πείραμα του Ισραήλ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,10 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

291.24 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το ζωντανό 
πείραμα 
του Ισραήλ
Εμβολιασμός με Pfizer

Οιδύοδόσειε εμβολίου των Pfizer/ 
BioNTech αποδείχθηκαν κα
τά 95% αποτελεσματικέε όσον 
αφορά την αποτροπή τηε λοίμω- 
ξηε, τηε νοσηλείαε και του θανά
του από COVID-19. Αυτό είναι το 
εξαιρετικά ενθαρρυντικό συμπέ
ρασμα μελέτηε που εκπονήθηκε 
στο Ισραήλ, όπου πραγματοποι
είται η πρώτη εθνική δοκιμή του 
εμβολίου. Κανένα άλλο κράτοε 
δεν κατάφερε να περιγράφει την 
επίδραση τηε εμβολιαστικήε εκ- 
στρατείαε στη δημόσια υγεία σε 
εθνικό επίπεδο. Σελ. 10
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1  Το ζωντανό πείραμα του Ισραήλ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,10 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-05-2021

«Ασπίδα» οι δύο δόσεις των Pfizer/BioNTech
Οι δύο δόσειε του εμβολίου των 
Pfizer/BioNTech αποδείχθηκαν 
κατά 95% αποτελεσματικέε όσον 
αφορά την αποτροπή τηε λοίμω- 
ξηε, τηε νοσηλείαε και του θανά
του από COVID-19. Αυτό είναι το 
εξαιρετικά ενθαρρυντικό συμπέ
ρασμα μελέτηε που εκπονήθη
κε στο Ισραήλ και δημοσιεύθηκε 
στο επιστημονικό περιοδικό The 
Lancet. Η πρώτη εμβολιαστική 
δόση προσφέρει κατά 58% προ
στασία έναντι τηε λοίμωξηε, κα
τά 76% έναντι του κινδύνου νο- 
σηλείαε και κατά 77% έναντι τηε 
πιθανότηταε θανάτου από κορω- 
νοϊό. Οπωε επισημαίνει ο συντά- 
κτηε τηε έρευναε δρ Σαρόν Αλρόι- 
Πράιε, του ισραηλινού υπουργείου 
Υγείαε, «μέχρι σήμερα κανένα άλ
λο κράτοε του κόσμου δεν κατά- 
φερε να περιγράφει την επίδραση 
τηε εμβολιαστικήε εκστρατείαε 
κατά τηε COVID-19 στη δημόσια 
υγεία σε εθνικό επίπεδο. Υπάρχει

Υποχρεωτικός 
ο εμβολιασμός 
κατά της COVID-19 
για τους φοιτητές 
του Χάρβαρν τ.
βάσιμη ελπίδα ότι οι εμβολιασμοί 
θα μαε επιτρέψουν να ξεπεράσου- 
με ολοκληρωτικά την υγειονομι
κή κρίση».

Μια δεύτερη μελέτη, που δη
μοσιεύθηκε στην επιθεώρηση 
The New England Journal of 
Medicine και αναλύει στοιχεία 
από τα εμβολιαστικά προγράμ
ματα του Κατάρ και του Ισρα
ήλ, δείχνει ότι το εμβόλιο των 
Pfizer/BioNTech αποτρέπει τη 
βαριά νόσο που προκαλεί η λοί
μωξη από τη βρετανική και τη 
νοτιοαφρικανική μετάλλαξη. Ιδι- 
αιτέρωε ενθαρρυντικά είναι τα

Το εμβόλιο χης Pfizer/BioNTech 
αποτρέπει χη βαριά νόσο που προ
καλεί η λοίμωξη από χη βρεχανική 
και χη νοχιοαφρικανική μεχάλλαξη.

νέα για το άλλο εμβόλιο mRNA, 
που διατίθεται από τη Moderna. 
Οπωε ανακοίνωσε η εταιρεία, η 
χορήγηση μιαε τρίτηε ενισχυτι- 
κήε δόσηε προκαλεί αύξηση των 
αντισωμάτων, ιδιαιτέρωε έναντι 
των πιο μεταδοτικών και επικίν
δυνων στελεχών.

Σε μια άλλη εξέλιξη, το Πανε
πιστήμιο Χάρβαρντ ανακοίνωσε 
ότι όλοι οι φοιτητέε του θα πρέ
πει να έχουν εμβολιαστεί κατά τηε 
COVID-19 πριν από την έναρξη 
του ακαδημαϊκού έτουε προκει- 
μένου να παρακολουθήσουν μα
θήματα. Από την υποχρέωση θα 

1 εξαιρούνται μόνο θρησκευτικοί 
| ή ιατρικοί λόγοι. Ξένοι φοιτητέε 
| και άλλοι που δεν έχουν πρόσβα- 
| ση σε εμβόλια θα μπορούν να εμ- 
α βολιόζονται στο πανεπιστήμιο. 

Πολλά από τα καλύτερα πανεπι
στήμια των ΗΠΑ (Γέιλ, Κολούμπια 
και Πρίνστον) έχουν επίσηε κά
νει υποχρεωτικό τον εμβολιασμό.
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1  Ανάπτυξη θεραπειών κατά του ιού
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

450.81 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ανάπτυξη θεραπειών κατά του ιού
«Τα εμβόλια δεν είναι η μόνη μας απάντηση», αναφέρει η κ. Στέλλα Κυριακίδον

Ο Ευρωπαϊκός Ορνανισμός Φαρμάκων «θα μπορούσε να ξεκινήσει επτά νέες κυλιόμενες αξιολογήσεις έως 
το τέλος του έτους», ανέφερε η επίτροπος Υγείας της Ε.Ε. Στέλλα Κυριακίδου.

Του ανταποκριτή ρας στις ΒΡΥΞΕΛΛΕΣ
ΓΙΑΝΝΗ ΠΑΛΑΙΟΛΟΓΟΥ

Την επέκταση ins KOivns στρατη- 
Yiiois προμήθειαε εμβολίων ons 
θεραπείεε κατά ins COVID-19 ανα
κοίνωσε χθεε η Ευρωπαϊκή Επι
τροπή. Egos το i0Xos του 0ious, ο 
oioxos ins Κομισιόν είναι να υπο
γράψει συμβάσεω για την κοινή 
προμήθεια τριών θεραπευτικών 
σκευασμάτων κατά ins ασθένειαε 
- μέσω συμβάσεων προαγοράΒ ή 
άλλων συμφωνιών. Ηδη τρεω θε- 
ραπείεε που χρησιμοποιούν την 
τεχνολογία των μονοκλωνικών 
αντισωμάτων βρίσκονται σε διαδι
κασία «κυλιόμενέ αξιολόγησή» 
από τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό 
Φαρμάκων (ΕΜΑ).

Η Ε.Ε., onus είπε σε συνέντευ
ξη Τύπου χθε3 η επίτροπο3 Υγεία3 
Στέλλα Κυριακίδου, θα επενδύσει 
επιπλέον στην επιτάχυνση ins 
ανάπτυξή των πιο πολλά υπο
σχόμενων θεραπειών και στην 
ενίσχυση ins παραγωγιιαω ικανό- 
mias των παρασκευαστών ious. 
Παράλληλα, ο ΕΜΑ θα υιοθετήσει 
ns ίδιεε πρακτικέε που συνέβαλαν 
στην επιτάχυνση των εγκρίσεων 
των εμβολίων. «Μία ευρωπαϊκή 
προσέγγιση θα pas δώσει την κλί
μακα, τη διαπραγματευτική ισχύ 
και τα ταχύτερα αποτελέσματα, 
που θα pas επιτρέψουν να διαθέ
σουμε αυτά τα προϊόντα aious Ευ- 
pconaious πολίτεε το συντομότερο 
δυνατόν», εξηγεί στην «Κ» υψη
λόβαθμη κοινοτική πηγή.

Η κ. Κυριακίδου αναφέρθηκε 
στην επιτάχυνση ins εκστρατεύω 
εμβολιασμού (παραδόσεω-ρεκόρ 
34 εκατομμυρίων δόσεων την πε
ρασμένη εβδομάδα, κάλυψη του 
30% του ενήλικου πληθυσμού με 
μία δόση, πλήρηε εμβολιασμόε

Στόχος της Κομισιόν 
είναι να υπογράφει 
έως το τέλος
του έτους συμβάσεις για 
την κοινή προμήθεια 
τριών θεραπευτικών 
σκευασμάτων κατά 
της ασθένειας.

του 12%), αλλά τόνισε ότι «τα εμ
βόλια δεν μπορεί να είναι η μόνη 
pas απάντηση» στον κορωνοϊό. 
Η επιστημονική κοινότητα, είπε, 
οδηγείται στο συμπέρασμα ότι ο 
i0s θα γίνει μόνιμο κομμάτι ins 
ζωήε pas, ενώ πάρα πολλοί από 
αυτούε που νόσησαν ταλαιπω

ρούνται επί μήνεε με συμπτώματα 
ins COVID-19 μακρά3 διαρκεύω 
(Long COVID).

npos το παρόν, η Ε.Ε. έχει δώ
σει άδεια κυκλοφορίαε μόνο σε μία 
δραστική ουσία για τη θεραπεία 
ins COVID-19, τη ρεμδεσιβίρη - η 
αποτελεσματικότητα ins onoias 
κρίνεται περιορισμένη. Ο oioxos 
ins v0as στρατηγική3, oncos είπε 
η επίτροποε Υγεία3, είναι «έωε τον 
Οκτώβριο να έχουμε αναπτύξει 
και να έχουμε εγκρίνει τρεω vies 
αποτελέσματα^ θεραπείεε κατά 
ins COVID-19... και δυνητικά άλ- 
aes δύο έωε το τέλτω του έτουε».

Η Επιτροπή θα διενεργήσει μια 
«ολοκληρωμένη άσκηση “σάρω- 
ons”» των 57 σκευασμάτων οι κα- 
τασκευαστέ3 των οποίων έχουν 
έλθει σε επαφή με τον ΕΜΑ, ώστε 
να καταλήξει στα πέντε πιο πολ

λά υποσχόμενα έωε τον Ιούνιο. 
Τα συγκεκριμένα εγχειρήματα θα 
ενισχυθούν οικονομικά ώστε να 
διατεθούν ταχύτερα στην αγορά. 
Ο ΕΜΑ «θα μπορούσε να ξεκινή
σει επτά vies κυλιόμενεε αξιολο
γήσει έαω το τέλθ5 του έτουε», 
είπε κ. Κυριακίδου.

Ιδιαίτερη προσοχή θα δοθεί 
στην ενίσχυση ins παραγωγική3 
iKavoimas των φαρμακευτικών 
εταιρειών (ζήτημα που αποτέλεσε 
σημαντικό εμπόδιο για ns έγκαι- 
ρεε παραδόσειε των εμβολίων). 
Η Ε.Ε., σύμφωνα με την αρμόδια 
επίτροπο, θα χορηγήσει 40 εκα
τομμύρια cos πρώτη δόση (από το 
πρόγραμμα HERA) για την πρό
σβαση των παραγωγών σε βιομη- 
χανικέε εγκαταστάσεω προετοιμα- 
σμένε3 για την άμεση παραγωγή 
των σκευασμάτων ious.
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1  ΕΠΙΣΠΕΥΣΗ ΑΠΟΦΑΣΕΩΝ ΓΙΑ «ΑΡΝΗΤΕΣ»
ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΥΣ

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

207.35 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο ΑΝΑΓΚΑΙΟΣ χρόνος δόθηκε και 
με το παραπάνω. Παρότι η πανδη
μία έδειξε πάλι τα κοφτερά δόντια 
της. Το νοσηλευτικό προσωπικό 
της χώρας είχε όλο το χρόνο και 
τη δυνατότητα να εμβολιαστεί. Κι 
όμως δεν το έκανε. Με αποτέλεσμα 
η Ελλάδα να βρίσκεται στην τελευ
ταία θέση μεταξύ των ευρωπαϊκών 
χωρών στο ποσοστό εμβολιασμού 
του νοσηλευτικού προσωπικού. Οι 
πρώτες χώρες έχουν εμβολιασμέ
νο το 7 00% του νοσηλευτικού τους 
προσωπικού, ενώ η Ελλάδα έχει 
μόνο 62,5%. Κάτι που σημαίνει ότι 
το 37,5%(!) του νοσηλευτικού προ
σωπικού παραμένει ανεμβολίαστο 
από επιλογή. Αυτή η θλιβερή ανά
ποδη πρωτιά «κερδήθηκε» όχι τόσο 
από τους γιατρούς, αλλά από το 
σύνολο του νοσηλευτικού προσω
πικού, καθώς συνυπολογίζονται σε 
αυτό από τους τραυματιοφορείς και 
τους εργαζομένους στις διοικητικές 
υπηρεσίες των νοσοκομείων μέχρι 
τους μάγειρες και τις μαγείρισσες. 
Ο Μ. Ντράγκι στην Ιταλία πήρε μια 
πολύ αυστηρή αλλά σαφή απόφαση: 
Οι μη εμβολιασμένοι που ανήκουν 
στο νοσηλευτικό προσωπικό δεν θα 
μπορούν να έρχονται σε επαφή με 
ασθενείς και θα τιμωρούνται είτε 
με διακοπή της μισθοδοσίας τους ή 
και με απόλυση. Ο Κ. Μητσοτάκης 
έχει αφήσει ανοιχτό το ενδεχόμενο 
του υποχρεωτικού εμβολιασμού του 
νοσηλευτικού προσωπικού, κάτι που 
θα επανεξεταστεί τον Σεπτέμβριο. 
Ομως αυτή η ανάποδη θλιβερή 
πρωτιά -και ενώ η πανδημία παρά τη 
σταδιακή αποκλιμάκωση της, επιμέ- 
νει-ίσως καθιστά αναγκαία την επί
σπευση των αποφάσεων. Είναι θέμα 
δημόσιας υγείας, αλλά και πολιτικού 
πολιτισμού της χώρας.

ΕΠΙΣΠΕΥΣΗ ΑΠΟΦΑΣΕΩΝ ΓΙΑ 
«ΑΡΝΗΤΕΣ» ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΥΣ
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1  Σύσταση για εμβολιασμό των ασθματικών ασθενών
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

398.21 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σύσταση για εμβολιασμό 
ίων ασθματικών ασθενών

Μελέτη από το Ηνωμένο Βασίλειο κατέδειξε ότι ακόμη και όσοι ασθενείς 
με άσθμα χρειάστηκαν λόγω της C0VID-19 διασωλήνωση είχαν 25% μεγα
λύτερη πιθανότητα επιβίωσης σε σχέση με τον γενικό πληθυσμό.

Τον εμβολιασμό όλων των ασθενών 
με άσθμα έναντι ms COVID-19 
συνιστούν ανεπιφύλακτα οι ειδι
κοί γιατροί ms Ελληνικήε Πνευ- 
μονολογικήε Εταιρείαε (ΕΠΕ). 
Οπωε σημείωσε προχθέε, με 
αφορμή την Παγκόσμια Ημέρα 
Ασθματοε, η πνευμονολόγοε, δι
ευθύντρια ΕΣΥ στο νοσοκομείο 
«Παπανικολάου» και μία εκ των 
υπευθύνων ms Op06as AoOparos 
ms Ελληνική5 Πνευμονολογική3 
Εταίρε^, Εύα Φούκα, «η εταιρεία 
συνιστά ανεπιφύλακτα τον εμ
βολιασμό όλων των ασθματικών 
ασθενών έναντι ms COVID-19, 
καθώε τα εμβόλια έχουν αποδει- 
χθεί ασφαλή και οι αλλεργικέ5 
αντιδράσεΐ5 σε αυτά είναι σπά- 
νιεε». Πρόσθεσε ότι αν και δεν 
υπάρχει σύσταση για την απο
φυγή κάποιου τύπου εμβολίου, τα 
mRNA εμβόλια δεν θα πρέπει να 
χορηγούνται σε ασθενεί με ιστο
ρικό σοβαρή3 αλλεργική3 αντί
δρασή στα συστατικό mus, και 
ιδιαιτέραν στην πολυαιθυλενική 
γλυκόλη, και οι εμβολιασμοί με τα 
εμβόλια αυτό θα πρέπει να γίνο
νται σε δομή υγεία$ στην οποία 
θα μπορεί να γίνει άμεση αντιμε
τώπιση ms αλλεργιών αντίδρα- 
ons, αν αυτή υπάρξει.

Σύμφωνα με την κ. Φούκα, αν 
και οι ασθενεν με άσθμα διατρέ
χουν αυξημένο κίνδυνο παρόξυν- 
ons ms νόσου όταν προσβληθούν 
από ιογενείε λοιμώξειε, ειδικά για 
την COVID-19 το σχετικό ερώτη
μα δεν μπορεί να απαντηθεί με 
βεβαιότητα, Ka0cos μελέτε5 από 
χώρεε έχουν καταδείξει μεγάλε5 
διαφορέε στην επίπτωση ms νό
σου σε ασθματικού5 ασθενεί, 
ενώ πρόσφατη μετα-ανάλυση κα- 
τέδειξε ότι υπάρχει ακόμα και το 
ενδεχόμενο το άσθμα να δρα προ
στατευτικά μειώνοντα5 τον κίν
δυνο από τον κορωνοϊό. «Γενικό 
πόντοι, τα στοιχεία που υπάρ
χουν είναι ότι οι ασθενείε με καλά 
ελεγχόμενο, ήπιο ή μέτριο άσθμα 
δεν εμφανίζουν αυξημένο κίνδυ
νο σοβαρή5 voanans ή θανάτου 
από COVID-19. Μάλιστα μελέτη 
από το Ηνωμένο Βασίλειο κατέ- 
δειξε ότι ακόμη και όσοι ασθενεί5

Τα εμβόλια έχουν 
αποδειχθεί ασφαλή 
και οι αλλεργικές 
αντιδράσεις σε αυτά 
είναι σπάνιες, σύμφωνα 
με την Ελληνική 
Πνευμονολογική 
Εταιρεία.

με άσθμα χρειάστηκαν διασω
λήνωση λόγω ms COVID είχαν 
25% μεγαλύτερη πιθανότητα επι
βίωσή σε σχέση με τον γενικό 
πληθυσμό», τόνισε η πνευμονο- 
λόγο5. Η κ. Φούκα αναφέρθηκε 
και στα αποτελέσματα ελληνικήε 
μελέτα υπό δημοσίευση, που δι- 
ενεργήθηκε σε 27 κέντρα σοβα
ρού άσθματο5 ανά τη χώρα και σε 
δείγμα 500 ασθενών με σοβαρό 
άσθμα που λαμβάνουν θεραπεία 
με βιολογικού5 παρόγοντε3. Σύμ
φωνα με τη μελέτη, το 3,8% των 
ατόμων με σοβαρό άσθμα νόση
σε από COVID-19 -ποσοστό που 
σύμφωνα με την κ. Φούκα ήταν

ελαφρώε αυξημένο σε σχέση με 
τον γενικό πληθυσμό-, ωστόσο 
οι ασθενείε αυτοί, ακόμη και όσοι 
χρειάστηκαν νοσηλεία, είχαν κα
λή έκβαση στη συντριπτική rous 
πλειονότητα.

Οδηγίεβ
Τόσο η κ. Φούκα όσο και ο πρό- 

εδρο5 ms Ελληνικά Πνευμονολο- 
γικήε Εταιρείαε (ΕΠΕ), καθηγητή5 
Στέλιθ3 AouKiOns, χαρακτήρισαν 
καθοριστικήε anpaaias τη διατή
ρηση του ελέγχου του άσθματο5 
για την έκβαση ms COVID-19 και 
αναφέρθηκαν στΐ5 o6nyta που 
έχει εκδώσει από την αρχή ms 
navOnpias η ΕΠΕ για rous περί
που 800.000 ασθενεή με άσθμα 
στη χώρα pas. Oncos επεσήμαναν, 
«η ΕΠΕ συνιστά τη συνέχιση ms 
συνταγογραφούμελπκ αγωγή5 για 
το άσθμα, τόσο των εισπνεόμε- 
νων κορτικοστεροειδών, τα οποία 
κρίνονται ασφαλή, τουλάχιστον 
σε χαμηλέε-μέτρ^ δόσεΐ3, όσο 
και των βιολογικών θεραπειών 
και των από του aroparos κορτι- 
κοστεροειδών για tous ασθενείε 
με σοβαρό άσθμα».

ΠΕΝΝΥ ΜΠ0ΥΛ0ΥΤΖΑ
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1  Διαθέσιμα όλα τα εμβόλια, για όλους, από τελος του
μήνα

Πηγή: POLITICAL Σελ.: 1,16 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

436.44 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

πως και ποτέ 
θα μπορούν όλοι οι ενήλικοι 

να κάνουν το εμβόλιο
ΣΕΛ.5.16
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1  Διαθέσιμα όλα τα εμβόλια, για όλους, από τελος του μήνα
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 1,16 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-05-2021

Διαθέσιμα όλα τα 
εμβόλια, για orious. 
απόιέθοειουμήνα

Α
πό τέλος Μαΐου όλα τα εμβό
λια θα είναι διαθέσιμα για 
όσους ανήκουν στις ηλικια- 
κές ομάδες 30-39 και 40-44 - 
οι οποίες μέχρι σήμερα εμβολιάζονται 
αποκλειστικά με το AstraZeneca- αλλά 

και για όλους τους ενηλίκους. Παράλ
ληλα. σύμφωνα με όσα έκανε γνωστά 
χθες ο υπουργός Υγείας Βασίλης Κικί- 
λιας, έως το τέλος Μαΐου θα έχει εμβο
λιαστεί το 70% των πολιτών άνω των 60 
ετών στη χώρα μας.

«Εκτιμούμε ότι μέσα στο καλοκαίρι 
θα έχει επιτευχθεί ανοσία, αν οι παρα
δόσεις των εμβολίων συνεχιστούν κα
νονικά, κάτι που σημαίνει ότι το 60% με 
70% θα μπορεί να εμβολιαστεί», ανέφε
ρε ο κ. Κικίλιας. μιλώντας στον ΣΚΑΙ. 
Σχετικά με το ζήτημα του εμβολιασμού 
των παιδιών και των εφήβων, τόνισε ότι 
ήδη ο Ευρωπαϊκός Οργανισμός Φαρμά
κων εξετάζει τα στοιχεία για τη χορήγη
ση εμβολίων κατά του κορονοϊού σε 
παιδιά ηλικίας 12 με 15 ετών. Άφησε, 
μάλιστα, ανοιχτό το ενδεχόμενο τον Σε
πτέμβριο τα παιδιά να πάνε εμβολια
σμένα στο σχολείο.

Ακόμη, ο υπουργός Υγείας προέβλεψε 
ότι «θα φοράμε μάσκα για αρκετό καιρό, 
ιδίως στους εσωτερικούς χώρους», αλλά 
εξέφρασε την αισιοδοξία ότι «η κατά
σταση βελτιώνεται και σταδιακά επι
στρέφουμε σε μια μερική κανονικότη
τα». 0 Μάιος θα είναι ένας ενδεικτικός 
μήνας για τη μείωση των κρουσμάτων 
και των διασωληνωμένων. επισήμανε. 
Τόνισε, ακόμη, ότι τα seif-tests δεν θα 
σταματήσουν και θα συνεχίσουν να γί
νονται, καθώς είναι ένα σημαντικό εργα
λείο στον έλεγχο της πανδημίας.

«Δεν βρήκαμε θρόμβωση»
Στο μεταξύ, εξακολουθεί να προκαλεί 

προβληματισμό ο θάνατος της 44χρο- 
νης μητέρας δύο παιδιών στη Χαλάστρα 
Θεσσαλονίκης, λίγες ώρες μετά τον εμ
βολιασμό της με AstraZeneca. Χθες, ο 
ιατροδικαστής και τεχνικός σύμβουλος 
της οικογένειας της 44χρονης. Δημή- 
τρης Γαλεντέρης, σχολίασε πως «κάνα
με τη νεκροτομή. Εμείς δεν βρήκαμε 
κάποια ιδιαίτερα ευρήματα. Δηλαδή κά
ποιο οξύ αίτιο, το οποίο να οδήγησε 
στον θάνατο, δεν υπήρξε. Δεν υπήρξε 
αυτή η θρόμβωση που αναφέρεται για 
το εμβόλιο της AstraZeneca. Ούτε 
υπήρξε κάποιο άλλο οξύ επεισόδιο που 
να οδήγησε στον θάνατο».

«Πράσινη» η Ελλάδα
Εξάλλου, «πράσινη» είναι για τρίτη 

εβδομάδα η Ελλάδα στον χάρτη του 
ECDC σε ό,τι αφορά τον δείκτη θετικό- 
τητας και στο «βαθύ πράσινο» σε ό,τι 
αφορά τον αριθμό των τεστ, καθώς διε
νεργεί πάνω από 5.000 ανά 100.000 κα
τοίκους. Ειδικότερα, στονχάρτη που 
δημοσιεύεται από το ECDC κάθε Πέμ
πτη και βασίζεται σε δεδομένα τα οποία 
αναφέρονται από τα κράτη-μέλη της 
Ε.Ε. στη βάση δεδομένων του Ευρωπαϊ
κού Συστήματος Επιτήρησης (TESSy) 
έως την Τρίτη, η Ελλάδα στον δείκτη θε- 
τικότητας βρίσκεται κάτω από το 4%.

Έως 31 Μαΐου 
θα έχει εμβολιαστεί 
το 70% των πολιτών άνω 
των 60 ετών στη χώρο μος...
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1  Παγκόσμια ανατροπή για τις πατέντες
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2201.06
cm²

Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Παγκόσμια ανατροπή 
για τις πατέντες
Ιστορική απόφαση Μπάινιεν - ελπίδα 
στη μάχη κατά της πανδημίας.
Στήριξε την πρόταση του ΠΟΥ
για προσωρινή άρση
της πατέντας των εμβολίων
Ινδία, Νότια Αφρική και δεκάδες 
φτωχές χώρες χαιρέτισαν την 
κίνηση
Θετική η Ε.Ε., το συζητά.
Το ίδιο και ο Πούτιν.
Ναι από Μακράν, όχι από Μέρκελ
Αρνητικό το λόμπι 
των Big Pharma
Νέα δεδομένα στον πόλεμο 
των εμβολίων
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1  Παγκόσμια ανατροπή για τις πατέντες
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-05-2021
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Ιστορική απόφαση Μπάιντεν, ελπίδα 
στη μάχη κατά της πανδημίας
Το αίτημα ίου Αμερικανού Προέδρου για άρση ίων πατεντών στα εμβόλια δημιουργεί τις προϋποθέσεις 
για τη μεταρρύθμιση του ΠΟΥ και της αντιστροφής της νεοφιλελεύθερης παγκοσμιοποίησης

0 Τζο Μπάιντεν 
φαίνεται πως 
ακούσε τους 

βουλευτές του 
κόμματός του, 

τον ΠΟΥ, τη 
Νότια Αφρική, 

την Ινδία και τις 
φτωχές χώρες 
του κόσμου και 
αποφάσισε να 
υλοποιήσει μία 

τις πιο 
σημαντικές 

προεκλογικές 
υποσχέσεις του

Του
ΑΡΓΥΡΗ ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΥ

Π
ροχωρώντας σε μια ιστο
ρική απόφαση στήριξης 
της αναστολής των πατε
ντών στην παραγωγή εμ
βολίων, ο Αμερικανός Πρόεδρος 

Τζο Μπάιντεν προσέφερε τεράστια 
ελπίδα για τον εμβολιασμό των φτω
χών χωρών του κόσμου και κατέστη
σε σαφές ότι θα προσπαθήσει να κρα
τήσει τα ηνία της πολιτικής ηγεσίας 
τού δυτικού κόσμου με πρωτοβου
λίες που επικροτεί η διεθνής κοινή 
γνώμη και λογική, ενώ την ίδια στιγ
μή έδωσε μεγάλο ράπισμα στις μεγά
λες φαρμακευτικές εταιρείες, στην 
Ευρωπαϊκή Ένωση και στον «καπι
ταλισμό» του Βρετανού πρωθυπουρ
γού Μπόρις Τζόνσον.

Στο ίδιο μήκος κύματος, ο Ρώσος 
Πρόεδρος Βλαντίμιρ Πούτιν δήλω
σε τη στήριξή του στην πρωτοβουλία 
του Μπάιντεν αποδεχόμενος στην 
πράξη την πρόκληση του ανταγωνι
σμού στον πόλεμο των εμβολίων για 
να αυξήσει περαιτέρω την επιρροή 
της Ρωσίας, που έχει συμπεριφερθεί 
απλόχερα στον εφοδιασμό εμβολίων 
και παρασκευής τους σε τρίτες χώ

ρες. Ο κυνικός Βρετανός πρωθυ
πουργός Μπόρις Τζόνσον σύρθηκε 
κι αυτός πίσω από τον Μπάιντεν ξε
χνώντας ότι είχε χαιρετίσει τον ρόλο 
των ιδιωτικών φαρμακευτικών εται
ρειών στην παραγωγή εμβολίων, λέ
γοντας ότι οι επενδύσεις τους σε ρι
ψοκίνδυνα στοιχήματα αποτελούν 
«αυτό που είναι ο καπιταλισμός».

Η απόφαση του Αμερικανού Προ
έδρου έγινε δεκτή με ικανοποίηση 
από τον ΠΟΥ και με εχθρότητα από 
τις Big Pharma, που, χαρακτηρίζο
ντας «απογοητευτική» και «λάθος 
απάντηση σε ένα σύνθετο πρόβλη
μα» την αναστολή των πατεντών στα 
εμβόλια, ζουν πλέον τον εφιάλτη της 
απώλειας δεκάδων εάν όχι εκατο
ντάδων δισεκατομμυρίων τα επόμε
να χρόνια. «Πρόκειται για μια πα
γκόσμια υγειονομική κρίση και οι 
εξαιρετικές περιστάσεις τής πανδη
μίας απαιτούν έκτακτα μέτρα. Η κυ
βέρνηση πιστεύει ακράδαντα στην 
προστασία της πνευματικής ιδιοκτη
σίας, αλλά προκειμένου να τερματι
στεί η πανδημία στηρίζει την άρση 
αυτής της περιφρούρησης για τα εμ
βόλια της Covid-19» υπογράμμισε με 
επίσημη ανακοίνωσή της η εκπρό
σωπος των ΗΠΑ για θέματα Εμπορί
ου Κάθριν Τάι λίγο μετά τις δηλώσεις

του Αμερικανού Προέδρου Τζο 
Μπάιντεν στον Λευκό Οίκο ότι θα 
στηρίξει την πρόταση του ΠΟΥ για 
την κατάργηση της πνευματικής ιδιο
κτησίας στα εμβόλια. Η Κ. Τάι πρό- 
σθεσε ότι οι ΗΠΑ θα συμμετάσχουν 
στις διαπραγματεύσεις στους κόλ
πους του ΠΟΥ για να διασφαλίσουν 
ότι η άρση θα υλοποιηθεί, προειδο
ποιώντας όμως ότι οι συζητήσεις αυ
τές μπορεί να πάρουν χρόνο, δεδο

μένου ότι οι αποφάσεις του ΠΟΥ 
πρέπει να εγκριθούν ομόφωνα από 
όλα τα μέλη του.

Ο επικεφαλής του ΠΟΥ Τέντρος 
Αντανόμ Γκεμπρεγέσους χαρακτήρι
σε «μνημειώδη στιγμή στη μάχη κατά 
της Covid-19» τη δέσμευση του Αμε
ρικανού Προέδρου και της εκπρο
σώπου των ΗΠΑ για θέματα Εμπο
ρίου να στηρίξουν την άρση των πα
τεντών, εκτιμώντας ότι αποτελεί «πα-

Στη μάχη και το μονοδοσικό 
Sputnik Light
Με κόστος μικρότερο των 8,3 ευρώ η Ρωσία ενέκρινε χθες 
προς χρήση το ρωσικό εμβόλιο μιας δόσης Sputnik Light, όπως 
ανακοίνωσε το Ρωσικό Ταμείο Αμεσων Επενδύσεων (RDIF), 
προβαίνοντας σε μια κίνηση που θα μπορούσε να βοηθήσει 
χώρες με υψηλά ποσοστά μόλυνσης να επιταχύνουν τους 
εμβολιασμούς. Το εμβόλιο κοστίζει λιγότερο από 8,3 ευρώ και 
προορίζεται για εξαγωγή, ενώ μπορεί να αυξήσει των αριθμό 
των ανθρώπων που έχουν μερική ανοσία. To Sputnik Light είναι 
αποτελεσματικό κατά 79,4% σε 28 ημέρες μετά την 
ανοσοποίηση, ενώ ο δείκτης αποτελεσματικότητάς του 
προσεγγίζει το 80% υπερβαίνοντας τους δείκτες 
αποτελεσματικότητας άλλων εμβολίων που απαιτούν δύο 
δόσεις.
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1  Παγκόσμια ανατροπή για τις πατέντες
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-05-2021

νίσχυρο παράδειγμα» της αμερικανι
κής ηγεσίας στην αντιμετώπιση των 
παγκόσμιων υγειονομικών προκλή
σεων. «Η στήριξη του Λευκού Οίκου 
σ’ αυτή την προσωρινή άρση των πα
τεντών για τα εμβόλια αντικατοπτρί
ζει τη σοφία και την ηθική ηγεσία των 
ΗΠΑ» για την ισότιμη πρόσβαση στα 
εμβόλια και τον τερματισμό της παν
δημίας» πρόσθεσε ο γενικός γραμμα
τέας του ΠΟΥ.

Η συμμαχία εμβολίων GAVI με 
έδρα τη Γενεύη, που διαχειρίζεται το 
πρόγραμμα εμβολιασμού GOVAX, 
χαιρέτισε την απόφαση του Μπάιντεν 
και κάλεσε την Ουάσιγκτον να βοη
θήσει τις εταιρείες μεταποίησης να 
μεταφέρουν τεχνογνωσία προκειμέ- 
νου να ενισχυθεί η παγκόσμια παρα
γωγή μετά την αναστολή των εξαγω
γών υλικών για την παρασκευή εμβο
λίων από την Ινδία εξαιτίας της έξαρ
σης της διασποράς του ιού. Η Νότια 
Αφρική, η Ινδία και δεκάδες φτωχές 
χώρες γιόρτασαν ως «ιστορική στιγ
μή» την πρόταση του Μπάιντεν, εκα
τοντάδες ΜΚΟ σε όλο τον κόσμο και 
οργανώσεις στήριξης των ανθρωπί
νων δικαιωμάτων ζήτησαν από τον 
ΠΟΥ να διευκολύνει την άμεση πα
ραγωγή των εμβολίων σε άλλες χώ
ρες και την προμήθεια του απαραίτη
του εξοπλισμού, ενώ το Μαρόκο, η 
Αίγυπτος, η Ινδονησία και το Πακι
στάν ανακοίνωσαν ότι διαθέτουν την 
«ικανότητα παραγωγής» εμβολίων 
για να τεθούν στην πρώτη γραμμή 
των χωρών που θα σπάσουν τις πατέ
ντες των μεγάλων φαρμακευτικών 
εταιρειών και να προσφέρουν φθηνά 
εμβόλια στον φτωχό κόσμο.

Η πρόταση Μπάιντεν ξύπνησε 
την Ε.Ε. από τον λήθαργο
Ξαφνικά η Κομισιόν και μεγάλες ευρωπαϊκές κυβερνήσεις υπερασπίζονται 
την άποψη του Αμερικανού Προέδρου κατά των πατεντών στα εμβόλια

Του
ΑΡΓΥΡΗ ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΥ

Χ
ωρίς το παραμικρό ίχνος 
αυτοκριτικής και στην 
πράξη χωρίς την παραμι
κρή αυτονομία πολιτικής 
βούλησης η πρόεδρος της Ευρω
παϊκής Επιτροπής Ούρσουλα Φον 

Ντερ Λάιεν σύρθηκε ευτυχώς στην 
κυριολεξία πίσω από την πρόταση 
του Αμερικανού Προέδρου για να 
δηλώσει ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση 
είναι «έτοιμη να συζητήσει» την 
άρση της πατέντας για τα εμβόλια, 
προφανώς στη σύνοδο κορυφής του 
Πόρτο, ενώ αμέσως μετά το παρά
δειγμά της ακολούθησαν και τουλά
χιστον οι τρεις μεγαλύτερες ευρω
παϊκές κυβερνήσεις, που μέχρι χθες 
αποτελούσαν τους εγγυητές των 
συμφερόντων και της κερδοφορίας 
των μεγάλων πολυεθνικών του φαρ
μάκου.

«Η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι επί

σης έτοιμη να συζητήσει προτάσεις 
για την αντιμετώπιση της κρίσης 
κατά αποτελεσματικό και ρεαλιστικό 
τρόπο. Για τον λόγο αυτόν είμαστε 
έτοιμοι να συζητήσουμε με ποιον 
τρόπο η πρόταση των ΗΠΑ για την 
άρση των δικαιωμάτων πνευματικής 
ιδιοκτησίας επί των εμβολίων μπο
ρεί να συμβάλει στην εκπλήρωση 
των στόχων αυτών» δήλωσε η πρό
εδρος της Κομισιόν σε ομιλία της 
στο Ευρωπαϊκό Πανεπιστήμιο της 
Φλωρεντίας, ρίχνοντας όμως και τα 
βέλη της κατά της Βρετανίας υπο
γραμμίζοντας ότι αυτή τη στιγμή η 
Ε.Ε. είναι «ο βασικός εξαγωγέας εμ
βολίων στον κόσμο» καλώντας τις 
άλλες χώρες που παράγουν εμβόλια 
να άρουν τους περιορισμούς στις 
εξαγωγές τους.

Ο Γάλλος Πρόεδρος Εμανουέλ 
Μακρόν εμφανίστηκε χθες «εντε
λώς υπέρ της άρσης των δικαιωμά
των πνευματικής ιδιοκτησίας» για 
να «ξεμποτιλιάρει» τους εμβολια

σμούς, αναμασώντας με εξαιρετικά 
ατυχή για την περίσταση τρόπο 
προηγούμενες δηλώσειςτου στις 23 
Απριλίου, που ήταν στην πράξη 
υπέρ των πατεντών και των φαρμα
κοβιομηχανιών. «Εκείνο που είπα 
απλώς, το οποίο είναι μια πραγματι
κότητα, είναι πως σήμερα έχουμε 
ένα μποτιλιάρισμα, το οποίο καθιστά 
δύσκολη την πρόσβαση στα εμβό
λια» συμπλήρωσε ο αρχηγός των 
Ηλυσίων Πεδίων ακολουθώντας 
την πρόταση του Λευκού Οίκου.

Η Γερμανία είναι «ανοιχτή» σε μια 
«συζήτηση» για το θέμα της άρσης 
των πατεντών για τα εμβόλια, δήλω
σε χθες ο Γερμανός υπουργός Εξω
τερικών Χάικο Μάας εκτιμώντας ότι 
«είναι μία ερώτηση την οποία οφεί
λουμε να θέσουμε στον εαυτό μας 
γιατί έχει σχέση με το τέλος αυτής 
της πανδημίας», ενώ ο Γερμανός 
υπουργός Υγείας Γενς Σπαν επιτέ
θηκε εναντίον της εξωκοινοτικής 
Βρετανίας και των ΗΠΑ δηλώνο

ντας ότι οι χώρες όπου παράγονται 
τα εμβόλια οφείλουν να είναι έτοιμες 
«να τα εξάγουν επίσης προς τις άλ
λες. Θα είμαστε ευτυχείς αν οι Ηνω
μένες Πολιτείες είναι τώρα επίσης 
έτοιμες, καθώς οι ΗΠΑ αρνούνται 
τους τελευταίους μήνες να εξαγά
γουν δόσεις που παρήγαγαν».

Στην Ιταλία το Κίνημα Πέντε 
Αστέρων πήρε την πρωτοβουλία να 
ζητήσει τη βοήθεια όλων των κομ
μάτων που στηρίζουν την κυβέρνη
ση του άφωνου Μάριο Ντράγκι για 
να τον πιέσουν να στηρίξει την κα
τάργηση των πατεντών στα εμβόλια. 
Μετά τις ανακοινώσεις της προέ
δρου της Κομισιόν και των κυβερ
νήσεων της Γερμανίας και της Γαλ
λίας κατά των πατεντών ο τεχνοκρά- 
της πρωθυπουργός της Ιταλίας βρή
κε τη φωνή του για να δηλώσει ότι 
«τα εμβόλια αποτελούν κοινό αγα
θό».

Αρνητικές στο αίτημα για άρση οι Big Pharma
Το λόμπι των φαρμακευτικών χαρακτηρίζει απογοητευτική την πρόταση Μπάιντεν και ζητάει 
μεγαλύτερη απορρύθμιση της αγοράς φαρμάκου

Η
 απάντηση του λόμπι των Big 
Pharma έφθασε από το στρατη
γείο του στη Γενεύη με τη Διε
θνή Ομοσπονδία Φαρμακοβιο

μηχανιών (IFPMA) να κρίνει «απογοη
τευτική» και «λάθος απάντηση σε ένα σύν

θετο πρόβλημα» την αναστολή των πατε
ντών στα εμβόλια που πρότεινε ο Μπάι
ντεν.

«Η άρση των πατεντών στα εμβόλια δεν 
θα αυξήσει την παραγωγή, ούτε θα παρά
σχει πρακτικές λύσεις που χρειάζονται για 
την αντιμετώπιση αυτής της παγκόσμιας 
υγειονομικής κρίσης. Αντιθέτως πιθανώς 
θα οδηγήσει σε αποσυντονισμό» κινδυνο
λόγησε το λόμπι της IFPMA, περνώντας 
μάλιστα στην αντεπίθεση ζητώντας μεγα
λύτερη απορρύθμιση της αγοράς φαρμά
κου εκτιμώντας ότι οι πραγματικές προ
κλήσεις είναι οι εμπορικοί φραγμοί, η συμ
φόρηση στις αλυσίδες εφοδιασμού και οι 
ελλείψεις πρώτων υλών, ενώ υποβάθμισε 
στην πράξη στο επίπεδο της κυνικής και φι
λανθρωπίας την «προθυμία των πλούσιων 
χωρών να αρχίσουν να μοιράζονται δόσεις

με φτωχές χώρες». Στην πράξη οι Big 
Pharma απάντησαν στον Μπάιντεν ζητώ
ντας μια άνευ όρων απορρύθμιση της αγο
ράς για να εξασφαλίσουν εμβόλια για 
όλους προφέροντας προκλητικά ως αντι
σταθμιστικό μέτρο την εγγύηση της κερ
δοφορίας τους. Οι Big Pharma πάντως 
έχουν καταφέρει με την πανδημία να εκτι
νάξουν τα κέρδη τους σε πρωτοφανή επί
πεδα.

Η AstraZeneca, παρά τα όποια προβλή
ματα του εμβολίου της που χρηματοδοτή
θηκε κατά 9 7% από δημόσιους πόρους, κα- 
τάφερε να αποκομίζει καθαρά κέρδη 275 
εκατ. δολαρίων το πρώτο τρίμηνο του 
έτους, με τα έσοδά της να φτάνουν τα 1,56 
δισ. δολάρια το ίδιο διάστημα.

Η Pfizer ανακοίνωσε ότι τα έσοδά της 
έφτασαν στα 14,58 δισ. δολάρια το πρώτο 
τρίμηνο, με άνοδο κατά 10 δισ. σε σχέση με 
την αντίστοιχη περίοδο του 2020, ενώ εκτι
μά ότι τα έσοδά της από τις πωλήσεις του 
εμβολίου θα φτάσουν στα 26 δισ. δολάρια 
το 2021, σε σχέση με τα 15 δισ. δολάρια των 
προηγούμενων προβλέψεων. Α.Π.
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1  Τεχνητή νοημοσύνη και εφαρμογές για θέματα
υγείας

Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

326.62 cm² Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το πρόγραμμα HelloAIRIS θα πραγματοποιηθεί φέτος από τις 21 
Ιουνίου έως τις 30 Αυγούστου διαδικτυακά, με την προθεσμία για 
την υποβολή αιτήσεων συμμετοχής να εκπνέει στις 28 Πάίου.

Τεχνητή νοημοσύνη 
και εφαρμογές 
για θέματα υγείας
HelloAIRIS: Πρόγραμμα ψηφιακής εκπαίδευσης

' Τ7 to πλήρες πρόγραμμα ψη- 
L· φιακής εκπαίδευσης για την 

Τεχνηηι Νοημοσύνη στην Υγεία, 
ίο οποίο υποστηρίζεται και χρη
ματοδοτείται από το ΕΙΤ Health 
και υλοποιείται από τους συ
νεργάτες του (GE Healthcare, ΚΙΗ, 
LEITAT κ.ά.), αποτελεί το Hello- 
AIRIS. Το πρόγραμμα, το οποίο 
έχει χρονική διάρκεια δέκα εβδο
μάδων (από τις 21 Ιουνίου έως 
τις 30 Αυγούστου), απευθύνεται 
σε πανεπιστημιακούς φοιτητές, 
νέους ερευνητές, επαγγελματίες 
υγείας, καθώς και σε όσους εν- 
διαφέρονται να αναπτύξουν και- 
νοτόμες λύσεις για την κάλυψη 
των σύγχρονων υγειονομικών 
αναγκών των πολιτών της Ευρώ
πης.

Οι νέες προκλήσεις
Σκοπός του προγράμματος Hel- 
loAIRIS, το οποίο θα πραγματο
ποιηθεί διαδικτυακά, είναι να ει
σαγάγει τους συμμετέχοντες στην 
τεχνητή νοημοσύνη και να τους 
προτρέψει να ανακαλύψουν και 
να αντιμετωπίσουν τις νέες προ
κλήσεις στον τομέα της Υγείας 
με τη χρήση νέων τεχνολογιών.

Το πρόγραμμα θα απαντήσει 
στα παρακάτω ερωτήματα:
■ Ποιο είναι το παρόν και το μέλ- 
λοντων εφαρμογών τεχνητής νοη
μοσύνης;
■ Ποιοι είναι οι τεχνικοί όροι της 
τεχνητής νοημοσύνης που πρέ
πει να γνωρίζει κανείς;
■ Ποιος ο ρόλος του επιστήμονα 
της ανάλυσης δεδομένων στον 
τομέα ηις υγείας;
■ Ποια τα βασικά παραδείγματα 
εφαρμογών τεχνητής νοημοσύ
νης;
■ Ποιος είναι ο δρόμος του επι- 
χειρείν σε αυτόν τον τομέα;
■ Πώς το οικοσύστημα μπορεί να 
υποστηρίξει τους εμπειρογνώ
μονες του κλάδου;

Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν 
να κάνουν την αίτησή τους μέ
χρι τις 28 Μαΐου στην ιστοσελί
δα https://helloaionline.com/ap-

piy-
Το πρόγραμμα θα προσφέρει 

πλήρεις υποτροφίες σε όσους 
υποψήφιους επιλεγούν. Η αξιο
λόγηση θα γίνει με βάση την έρευ
να, το βιογραφικό και τη συνο
δευτική επιστολή.

Το Εθνικό Κέντρο Τεκμηρίω
σης και Ηλεκτρονικού Περιεχο
μένου (ΕΚΤ), ως πόλος του ΕΙΤ 
Health στην Ελλάδα, είναι υπεύ
θυνο για τους συμμετέχοντες από 
την Ελλάδα. Για περισσότερες 
πληροφορίες οι ενδιαφερόμενοι 
μπορούν να απευθυνθούν στον 
Γιώργο Μέγα (megas@ekt.gr), 
σύμβουλο Καινοτομίας στο ΕΚΤ.

Αξίζει να αναφερθεί ότι στο 
περσινό αντίστοιχο πρόγραμμα 
HelloAIRIS η Ελλάδα μαζί με την 
Πολωνία είχαν τις περισσότερες 
συμμετοχές από την Ευρώπη.

Ο ρόλος του ΕΙΤ Health
Το ΕΙΤ Health είναι ένας μη κερ
δοσκοπικός οργανισμός και μία 
από ης μεγαλύτερες ευρωπαϊκές 
συμπράξεις δημόσιου και ιδιω
τικού τομέα για την καινοτομία 
στον τομέα της Υγείας. Αποτε- 
λούμενο από περίπου 150 εταί
ρους, το ΕΙΤ Health είναι ένα μο
ναδικό ευρωπαϊκό δίκτυο κορυ
φαίων εταιρειών, πανεπισαιμίων, 
κέντρων έρευνας και ανάπτυξης, 
ινστιτούτων και μονάδων υγείας. 
0 ρόλος του ΕΓΓ Health είναι να 
δομήσει ένα οικοσύστημα που 
θα ευνοεί την ανάπτυξη ηις υγει
ονομικής περίθαλψης για ένα 
μέλλον με καλύτερη υγεία για 
τους Ευ ρωπαίους πολίτες. Το Εθνι
κό Κέντρο Τεκμηρίωσης και Ηλε
κτρονικού Περιεχομένου (ΕΚΤ) 
είναι ο κόμβος του ΕΙΤ Health 
στην Ελλάδα. [SID:14311794]
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1  Στόχος η παρασκευή 5 φαρμάκων κατά Covid εντός
2021

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

382.47 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η Ε.Ε. 
προβλέπει 
μηχανισμό

, _ υποστήριξης
υποσχόμενων 

φαρμάκων από 
την έρευνα 

έως την 
κυκλοφορία.

► ►Η ΝΕΑ ΣΤΡΑΤΗΓΙΚΗ ΤΗΣ Ε.Ε.

Στόχος η παρασκευή 5 φαρμάκων
κατά Covid εντός
ΝΕΑ ΣΤΡΑΤΗΓΙΚΗ για ία φαρμακο
θεραπευτικά μέσα κατά του κορονο- 
ϊού υιοθέτησε χθες η Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή, ενώ στόχος είναι π ανά
πτυξη μέχρι το τέλος του έτους 3-5 
φαρμάκων κατά του ιού. Η στρατη
γική καλύπτει τον πλήρη κύκλο ζωής 
των φαρμάκων: από την έρευνα, την 
ανάπτυξη και την παρασκευή έως τπν 
προμήθεια και τη διάθεση. Αποτελεί, 
δε, μέρος της Ευρωπαϊκής Ενωσης 
Υγείας, στην οποία όλες οι χώρες τπς 
Ε.Ε. προετοιμάζονται και αντιδρούν 
από κοινού σε υγειονομικές κρίσεις.

Οπως τονίζει η Κομισιόν, η στρατη
γική προβλέπει δράσεις και στόχους, 
συμπεριλαμβανομένης της κατάρτι
σης χαρτοφυλακίου 10 πιθανών 
φαρμακοθεραπευτικών μέσων κατά 
της Covid-19 με προοπτική να επι- 
λεγούν 3 μέχρι τον Οκτώβριο και 
ενδεχομένως άλλα δύο στο τέλος 
του 2021.

Στον τομέα της έρευνας η Ε.Ε. θα 
επενδύσει 90 εκατ. ευρώ σε πληθυ- 
σμιακές μελέτες και κλινικές δοκιμές 
για τον εντοπισμό σχέσεων μεταξύ 
παραγόντων κινδύνου και εκβάσεων 
υγείας με σκοπό την πιο τεκμηριω
μένη διαμόρφωση της πολιτικής για 
τη δημόσια υγεία και τπν κλινική δι
αχείριση, μεταξύ άλλων, και για τους 
ασθενείς με μακράς διάρκειας Covid. 
θα δημιουργήσει μηχανισμό προώ
θησης της καινοτομίας στον τομέα 
των φαρμακοθεραπευτικών μέσων 
έως τον Ιούλιο του 2021 για την 
υποστήριξη των πλέον υποσχόμε
νων φαρμάκων, από την προκλινική 
έρευνα έως την άδεια κυκλοφορίας. 
Η στρατηγική περιλαμβάνει χρημα
τοδότηση δράσης ύψους 40 εκατ. 
ευρώ για τη στήριξη της ευέλικτης 
παρασκευής και της πρόσβασης σε 
φαρμακοθεραπευτικά μέσα κατά της 
Covid-19.

Αναφορικά με τις προμήθειες προ- 
βλέπεταί: 1) δρομολόγηση νέων συμ
βάσεων για την αγορά εγκεκριμένων 
φαρμακοθεραπευτικών μέσων μέχρι 
το τέλος του έτους, 2) εξασφάλιση 
ταχύτερης πρόσβασης σε φάρμακα 
με συντομότερες διοικητικές προθε
σμίες. Σύμφωνα με την Επιτροπή, οι

2021
νέες εγκρίσεις, οι κυλιόμενες αξιολο
γήσεις και οι από κοινού συμβάσεις 
προμηθειών θα είναι έτοιμες πριν 
από το τέλος του έτους.

Οπως επισήμανε ο αντιπρόε
δρος της Επιτροπής, Μαργαρίτης 
Σχοινάς, π κατάσταση σε πολλές 
Μονάδες Εντατικής Θεραπείας σε 
ολόκληρη την ήπειρο παραμένει 
κρίσιμη και για το λόγο αυτό πρέ
πει να επικεντρωθούμε τόσο στα 
εμβόλια όσο και στα φαρμακοθε
ραπευτικά μέσα, καθώς πρόκειται 
για δύο ισχυρούς και συμπληρωμα
τικούς τρόπους καταπολέμησης της 
νόσου Covid-19. Σύμφωνα με την 
Ελληνα αντιπρόεδρο της Κομισιόν, 
αναλαμβάνοντας δράση για την κα
λύτερη διαθεσιμότητα των φαρμά
κων σήμερα, διασφαλίζουμε ότι οι 
ασθενείς λαμβάνουν τις θεραπείες 
που χρειάζονται, προετοιμάζοντας 
παράλληλα τη μελλοντική μας βιοϊ-

ΚΟΝΔΥΛΙΑ
Ο σχεδιασμόδ περιλαμβάνει 

χρηματοδότηση 6p0ons 
iiipous 40 εκατ. ευρώ 

για τη στήριξη ins 
ευέλικτα παρασκευήΒ 

και πρόσβασή σε 
φαρμακοθεραπευτικά μέσα 

κατά ins Covid-19

ατρική ετοιμότητα. Μια συντονισμέ
νη στρατηγική για ταχεία πρόσβαση 
σε φαρμακοθεραπευτικά μέσα θα 
ενισχύσει τη στρατηγική μας αυτο
νομία και θα συμβάλει σε μια ισχυρή 
Ενωση Υγείας, κατέληξε.

Από την πλευρά της, η επίτροπος 
Υγείας, Στέλλα Κυριακίδου, υπογράμ
μισε ότι οι ασθενείς θα πρέπει να 
έχουν πρόσβαση σε φάρμακα παγκό
σμιας κλάσης για την αντιμετώπιση 
της νόσου Covid-19 και αυτός είναι 
ο λόγος για τον οποίο τέθηκε, μέσω 
της νέα στρατηγικής, ο στόχος μέχρι 
τον Οκτώβριο να αναπτυχθούν και 
να εγκριθούν 3 νέα αποτελεσματικά 
φάρμακα.

ΝΙΚΟΙ ΜΠΕΛΛΟΣ
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1  Ζητά αναβάθμιση δύο νοσοκομείων
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 21 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

73.98 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ζπιά αναβάθμιση 
δύο νοσοκομείων

Την άμεση αναβάθμιση των κτι- 
ριακών εγκαταστάσεων στα νοσο
κομεία της Θεσσαλονίκης «Άγιος 
Παύλος» και «θεαγένειο» ζητά με 
ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή 
ο βουλευτής της Ν.Δ. Δημήτρης 
Κούβελας. Ο κ. Κούβελας επισκέ- 
φτηκετα δύο νοσηλευτικά ιδρύμα
τα καιδιαπίστωσε ότιτόσοτο νοσο
κομείο «Άγιος Παύλος» όσο και το 
«θεαγένειο» στεγάζονται σε κτίρια 
πεπαλαιωμένα, όχι πλέον αρκετά 
λειτουργικά, με αποτέλεσμα να γί
νεται εξαιρετικά δύσκολο το σπου
δαίο έργο γιατρών, νοσηλευτών και 
διοικητικού προσωπικού.
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1  Ψηφιακές απάτες και εμβολιασμός
Πηγή: DEAL NEWS Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

154.36 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

THE VACCINATION CYBERTHREAT

Ψηφιακές απάτες 
και εμβολιασμός

Επιτήδειοι αναζητούν συνεχώς νέους 
τρόπους για να υποκλέψουν δεδομένα 
χρηστών. Σύμφωνα με ΤΗΝ έκθεση της 
Kaspfersky, Spam and Phishing in Q12021, 
οι απατεώνες συνεχίζουν να εκμεταλλεύ
ονται την επιδημιολογική πρόκληση, εστιά
ζοντας στη διαδικασία εμβολιασμού.

Παρατηρήθηκαν φαινόμενα που για 
να κλείσει ραντεβού για εμβολιασμό, ο 
χρήστης έπρεπε να συμπληρώσει φόρ
μα με προσωπικά δεδομένα, συμπερι
λαμβανομένων των στοιχείων της τρα- 
πεζικήςτου κάρτας. Ως αποτέλεσμα, 
παρέδιδε οικονομικά και προσωπικά δε
δομένα στους εισβολείς.

Άλλος τρόπος πρόσβασης σε προ
σωπικά δεδομένα είναι μέσω ψευδών 
ερευνών εμβολιασμού. Οι κυβερνοε- 
γκληματίες στέλνουν email δήθεν για 
λογαριασμό μεγάλων φαρμακευτικών 
εταιριών που παράγουν εμβόλια 
COVID-19, καλώνταςτον παραλήπτη 
να συμμετάσχει σε σύντομη έρευνα.

Η Kaspersky συμβουλεύει τους πο
λίτες να είναι δύσπιστοι με ασυνήθιστα 
γενναιόδωρες προσφορές- προωθητικές 
ενέργειες, να επαληθεύουν ότι τα μη
νύματα προέρχονται από αξιόπιστες πη
γές να μην ακολουθούν συνδέσμους από 
ύποπτα email, άμεσα μηνύματα ή επι
κοινωνίες σε social media, να ελέγχουν 
την αυθεντικότητα των ιστότοπων και να 
εγκαταστήσουν ενημερωμένες λύσεις 
ασφάλειας για phishing και spam email.
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1  Στρατηγική της ΕΕ για τη θεραπευτική
αντιμετώπιση της Covid-19

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 47 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

530.55 cm² Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΗΣ ΣΤΕΛΛΑΣ ΚΥΡΙΑΚΙΔΟΥ

Στρατηγική ms ΕΕ για τη θεραπευτική αντιμετώπιση 
ms Covid-19: ενισχύουμε την άμυνά μα5

Ο
 εμβολιασμός επιταχύνεται σε όλη την 

ΕΕ, καθώς, μέρα με τη μέρα, αυξάνε
ται ο αριθμός των εμβολιαζομένων. 
Την περασμένη εβδομάδα καταγρά- 
φηκαν οι μεγαλύτερες μέχρι στιγμής 
παραδόσεις ασφαλών και αποτελε
σματικών εμβολίων στα κράτη-μέλη 

μας - πάνω από 34 εκατομμύρια δόσεις. Πάνω από το 30% 
του ενήλικου πληθυσμού μας έχει πλέον λάβει την πρώτη 
δόση. Καθώς συνεχίζουμε να ενισχύουμε την παραγωγική 

μας ικανότητα και να αυξάνουμε τη διάθεση εμβολίων, 
ατενίζουμε το μέλλον με μεγαλύτερη αισιοδοξία και 
ελπίδα. Βρισκόμαστε σε καλό δρόμο ώστε τον Ιούλιο να 
έχουμε εμβολιάσει το 70% του ενήλικου πληθυσμού μας.

Η ανάπτυξη και η διάθεση ασφαλών και αποτελε
σματικών εμβολίων βρίσκονται, ασφαλώς, στην πρώτη 
γραμμή του αγώνα μας για την ανημετώπιση της Covid-19, 
ωστόσο τα εμβόλια δεν μπορούν να είναι η μοναδική μας 
γραμμή άμυνας. Οι εμβολιασμοί σώζουν ανθρώπινες ζωές 
και αλλάζουν τα δεδομένα, ωστόσο δεν θα τερματίσουν 
την πανδημία από τη μια μέρα στην άλλη. Ο ιός αυτός θα 
εξακολουθήσει να μας ταλαιπωρεί και όσοι προσβάλλο
νται θα εξακολουθήσουν να χρειάζονται θεραπεία, είτε 
στο νοσοκομείο είτε στο σπίτι. Το γεγονός αυτό έχει 
ιδιαίτερη σημασία, όχι μόνο λόγω των πολλαπλών νέων 
μεταλλάξεων, αλλά και λόγω του αυξανόμενου αριθμού 
ασθενών που υποφέρουν από σοβαρές και μακροχρόνιες 
επιπτώσεις, οι οποίες ορισμένες φορές απαιτούν εβδο
μάδες ή μήνες περίθαλψης μετά τη λοίμωξη.

Γι’ αυτό, παράλληλα με τον εμβολιασμό, πρέπει να 
καταβάλουμε κάθε δυνατή προσπάθεια για την προ
στασία των πολιτών μας από την Covid-19 και για την 
καλύτερη αντιμετώπιση και θεραπεία της νόσου. Ο ρόλος 
των θεραπευτικών μέσων είναι εξαιρετικά σημαντικός: 
μπορούν να επιταχύνουν την ανάρρωση, να μειώσουν 
τις νοσηλείες και να σώσουν ζωές. Τα θεραπευτικά μέσα 
δεν βοηθούν μόνο τους πολίτες μας να καταπολεμήσουν 
καλύτερα τον ιό αλλά, επιπλέον, ανακουφίζουν την πίεση 
που δέχονται τα επιβαρυμένα συστήματα υγείας μας. Θα 
πρέπει να εντείνουμε τις προσπάθειές μας για να ανα
πτύξουμε πρωτοποριακά φάρμακα και να εντοπίσουμε 
τα πλέον υποσχόμενα θεραπευτικά μέσα.

Δρομολογούμε μια νέα στρατηγική της ΕΕ για θερα
πευτικά μέσα κατά της Covid-19, με σκοπό να ενώσουμε 
τις δυνάμεις μας και να επιταχύνουμε την ανάπτυξη, 
την παρασκευή και την προμήθειά τους. Η έρευνα συ
νεχίζεται και, ενώ δεκάδες έργα υλοποιούνται στην ΕΕ 
και σε ολόκληρο τον κόσμο, μέχρι στιγμής έχουμε ένα 
εγκεκριμένο φάρμακο κατά της Covid-19 στην ΕΕ. Με 
τη στρατηγική μας φιλοδοξούμε, έως τον Οκτώβριο, να 
έχουμε αναπτύξει και εγκρίνει τρία νέα αποτελεσματικά 
θεραπευτικά μέσα κατά της Covid-19, τα οποία έχουν τη 
δυνατότητα να αλλάξουν την πορεία της νόσου.

Πρόκειται για έναν στόχο φιλόδοξο, αλλά εφικτό και 
απαραίτητο. Αν κάτι μάθαμε στη διάρκεια της περσινής 
χρονιάς, είναι ότι ο μόνος τρόπος για να επιτύχουμε 
πραγματικά αποτελέσματα και να φέρουμε την αλλαγή για 
τους πολίτες μας είναι να συνεργαστούμε σε επίπεδο ΕΕ.

Το δυνατό σημείο της στρατηγικής μας θα έγκειται στον 
συντονισμό και στην κοινή δράση σε όλα τα στάδια, από 
την έρευνα, την ανάπτυξη, την παρασκευή, την έγκριση 
και τη διάθεση φαρμάκων έως την τελική τους χρήση.

Ως πρώτο βήμα, θα στηρίξουμε την έρευνα και την 
ανάπτυξη των πλέον υποσχόμενων θεραπευτικών μέ
σων. Θα κινητοποιήσουμε επίσης επενδύσεις από τον 
προϋπολογισμό της ΕΕ για ευέλικτη παραγωγική ικα
νότητα, ώστε τα θεραπευτικά μέσα για την Covid-19 
να μπορούν να παραχθούν σε ικανές ποσότητες μόλις 
εγκριθούν. Το επόμενο βήμα θα είναι ο εντοπισμός των 
πέντε πλέον υποσχόμενων υποψήφιων θεραπευτικών 
μέσων που μπορούν να βοηθήσουν στην αντιμετώπιση 
της Covid-19, τόσο στις υπάρχουσες όσο και στις με
ταταγμένες της μορφές. Σε κάθε βήμα της διαδικασίας 
θα αξιοποιηθεί η επιστημονική γνώση του Ευρωπαϊκού 
Οργανισμού Φαρμάκων, καθώς θα επιταχύνουμε την 
καταγραφή ελπιδοφόρων φαρμάκων κατά της Covid-19. 
Παράλληλα με την ανάπτυξη και την εισαγωγή νέων 
θεραπευτικών μέσων στην αγορά, θα πρέπει, ενώνοντας 
τη διαπραγματευτική μας δύναμη, να βεβαιωθούμε ότι τα 
κράτη-μέλη θα έχουν πρόσβαση σ’ αυτά όσο το δυνατόν 
πιο γρήγορα και ότι η πρόσβαση αυτή θα είναι ισότιμη. 
Είμαστε έτοιμοι να στηρίξουμε τα κράτη-μέλη για την 
προμήθεια τουλάχιστον τριών νέων εγκεκριμένων θε
ραπευτικών μέσων έως το τέλος του 2021. Απαιτείται 
συνεργασία και ομαδική προσπάθεια ώστε τα φάρμακα 
να φτάσουν στους πολίτες σε ολόκληρη την ΕΕ όσο το 
δυνατόν ταχύτερα και δικαιότερα.

Ο
ι νέες μας δράσεις στον τομέα των θεραπευτικών 
μέσων είναι ένα εξαιρετικό παράδειγμα της αξίας 
της μελλοντικής ευρωπαϊκής αρχής ετοιμότητας 
και αντίδρασης σε καταστάσεις έκτακτης υγειονομικής 

ανάγκης. Αν μπορούμε να προβλέψουμε τις αναδυόμενες 
απειλές, αν διαθέσουμε βασικούς ιατρικούς πόρους και 
διαδικασίες για την ταχεία ενεργοποίηση των μηχανι
σμών αντιμετώπισης κρίσεων και αν έχουμε ισχυρά και 
ανθεκτικά συστήματα υγείας και αλυσίδες εφοδιασμού 
για να αντεπεξέλθουμε στην πίεση των πανδημιών, θα 
μπορέσουμε να καλύψουμε τα κενά στην ετοιμότητά μας 
για μελλοντικές κρίσεις δημόσιας υγείας. Οταν ο χρόνος 
είναι πολύτιμος, πρέπει να έχουμε το προβάδισμα έναντι 
των εξελίξεων.

Η στρατηγική της ΕΕ για θεραπευτικά μέσα κατά της 
νόσου Covid-19 σηματοδοτεί άλλο ένα βήμα προς τον 
στόχο της επιστροφής της ζωής, των οικονομιών και των 
κοινωνιών μας στην ομαλότητα. Εντάσσεται επίσης σε 
μια ισχυρή και πραγματική Ευρωπαϊκή Ενωση Υγείας, στο 
πλαίσιο της οποίας όλες οι χώρες της ΕΕ προετοιμάζονται 
για τις κρίσεις δημόσιας υγείας, τις αντιμετωπίζουν από 
κοινού και εξασφαλίζουν τη διαθεσιμότητα οικονομικά 
προσιτών και καινοτόμων ιατρικών εφοδίων, συμπεριλαμ
βανομένων των θεραπευτικών μέσων που χρειαζόμαστε 
στη μάχη κατά της Covid-19.

Η Στέλλα Κυριακίδου είναι εηίτροποε Υγείαε και Ασφάλειαε Τροφίμων 
ms Ευρωπαϊκήβ Ενωσηβ
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1  Καναδάς: «Πράσινο» στο εμβόδιο ms Pfizer σε
παιδιά 12-15 ετών ιι Τουλάχιστον τρία εγκεκριυένα φάρ
...

Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 22 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

969.91 cm² Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Καναδάς: «Πράσινο» στο εμβόδιο ms Pfizer σε παιδιά 12-15 ετών
Τη χρήση του εμβολίου των Pfizer 
/ BioNTech κατά του Covid-19 
σε παιδιά ηλικίας από 12 έως 15 
ετών ενέκρινε ο Καναδάς. Πρό
κειται για τις πρώτες δόσεις εμ
βολίου που επιτρέπονται στη χώ
ρα για άτομα τόσο μικρής ηλικί
ας, όπως ανακοίνωσε την περα
σμένη Τετάρτη το ομοσπονδιακό 
υπουργείο Υγείας. Η υψηλόβαθ
μη σύμβουλος στο ομοσπονδιακό

υπουργείο Υγείας του Καναδά 
Σουπρίγια Σάρμα δήλωσε ότι το 
εμβόλιο της Pfizer, το οποίο παρά- 
γεται σε συνεργασία με τη γερμα
νική BioNTech, είναι ασφαλές και 
αποτελεσματικό στην εν λόγω ηλι- 
κιακή ομάδα. «Αρχίζουμε να βλέ
πουμε το φως στο τέλος του τού
νελ» δήλωσε η ειδικός σε Κανα
δούς δημοσιογράφους.

Η Σάρμα και ένας εκπρόσω

πος του υπουργείου Υγείας υπο
στήριξαν ότι ο Καναδάς είναι η 
πρώτη χώρα που έδωσε τέτοια 
έγκριση, αλλά εκπρόσωπος της 
Pfizer στον Καναδά δήλωσε αργό
τερα πως η Αλγερία έχει εγκρίνει 
τη χορήγηση του εμβολίου στην 
ηλικιακή ομάδα των 12-15 ετών 
από τον περασμένο Απρίλιο.

Την ίδια ώρα, η Γαλλία απο
φάσιζε να επεκτείνει το πρόγραμ

μα εμβολιασμού κατά του κορο- 
νόίού και σε εφήβους ηλικίας 16- 
17 ετών οι οποίοι κινδυνεύουν να 
νοσήσουν σοβαρά σε περίπτω
ση μόλυνσής τους από τον ιό. Το 
γαλλικό υπουργείο Υγείας ανα
κοίνωσε ότι η ηλικιακή κατηγο
ρία των 16-17 ετών από χθες έχει 
αρχίσει να εμβολιάζεται με το εμ
βόλιο των Pfizer / BioNTech κατά 
του Covid-19.

Η Ευρωπαϊκή Εππροπή επιδιώκει την επιτάχυνση 
της διαδικασίας έγκρισης από την Ευρωπαϊκή Ενω
ση πειραμσηκών φαρμάκων κατά του Covid-19, 
σύμφωνα με έγγραφο που δόθηκε χθες στη δημο
σιότητα από την Κομισιόν, με στόχο την κυκλοφο
ρία τουλάχιστον τριών νέων εγκεκριμένων φαρμά
κων έως τον Οκτώβριο του 2021!
Η Κομισιόν αναφέρει, επίσης, ότι θα συγκροτήσει χαρ
τοφυλάκιο από 10 πιθανά φάρμακα κατά του Covid και 
πως θα ταυτοποιήσει τα πέντε πλέον υποσχόμενα έως 
τον Ιούνιο, με την ελπίδα να κινήσει τις διαδικασίες κοι
νής προμήθειας για λογαριασμό των κυβερνήσεων της 
Ε.Ε. έως το τέλος του έτους.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή δεν διευκρινίζει ποια φάρ
μακα είναι πιθανόν να επιλέξει, ώστε να προχωρήσει 
σε συνομιλίες για την προμήθεια τους, αλλά πρόσφα
τα ευρωπαϊκά έγγραφα δείχνουν ότι η Κομισιόν βρί

σκεται ήδη σε συνομιλίες με φαρμακευτικές εταιρίες 
παρασκευής μονοκλωνικών αντισωμάτων. Το μοναδι
κό φάρμακο για τον Covid-19 που έχει εγκριθεί στην 
Ευρωπαϊκή Ενωση και έχει αγοραστεί για κοινή χρή
ση είναι το Remdesivir της Gilead, για το οποίο ο Πα
γκόσμιος Οργανισμός Υγείας έχει αποφανθεί ότι δεν 
είναι αποτελεσματικό απέναντι σπς σοβαρές μορφές 
της νόσου.

«Γερή ώ8ηση»
«Χρειαζόμαστε μια γερή ώθηση σπς θεραπείες, προ- 
κειμένου να περιορίσουμε την ανάγκη νοσηλείας, να 
επιταχύνουμε τον χρόνο ανάρρωσης και να περιορί
σουμε τη θνητότητα» δήλωσε η Ευρωπαία επίτροπος 
Υγείας Στέλλα Κυριακίδου (μικρή φωτό), προσθέτο
ντας όπ τα νέα φάρμακα θα πρέπει να βοηθήσουν επί
σης στην ανπμετώπιση «της μακράς Covid».

Η Κομισιόν σχεδιάζει να επενδύσει σε κλινικές 
δοκιμές και σε έρευνα για την επιτάχυνση των διαδι
κασιών έγκρισης φαρμάκων. Ο Ευρωπαϊκός Οργανι
σμός Φαρμάκων έχει εκδώσει γνωμοδοτήσεις για 57 
αναπτυσσόμενα φάρμακα κατά του Covid, στα οποία 
περιλαμβάνονται φάρμακα μικρού μοριακού βάρους 
και μονοκλωνικά ανπσώματα, ανπιικά και ανοσορυθ- 
μκπές.

Τρία φάρμακα βρίσκονται σε διαδικασία συνεχούς 
αξιολόγησης των δεδομένων μόλις αυτά γίνονται δια
θέσιμα, ανάμεσά τους τα ανπσώματα bamlanivimab 
και etesevimab της Eli Lilly. Προκειμένου να αυξήσει 
την πρόσβαση σε φάρμακα η Ευρωπαϊκή Ενωση επιδι
ώκει να επενδύσει για την αύξηση της παραγωγής, ενώ 
σχεδιάζει να διευκολύνει συμπράξεις μεταξύ φαρμα
κευτικών εταιριών, με στόχο την ταχεία ανπμετώπιση 
τυχόν προβλημάτων στην εφοδιασπκή αλυσίδα.

ιι Τουλάχιστον τρία εγκεκριυένα φάρμακα αναμένεται να 
είναι διαθέσιμα στην Ευρώπη έωε τον ΟκτώΡριο του2021

«Good news»
OITOUSKfllVIKSS

δοκιμέ$στο
σκεύασμα
msModema
Η τρίτη «ενισχιπική» δόση του 
εμβολίου της Modema κατά 
του Covid-19 όχι μόνο βελπώ- 
νει την προστασία από τα μεταλ
λαγμένα στελέχη του κορονόέ- 
ού SARS-CoV-2, που πρωτοεμ- 
φανίστηκαν στη Νότια Αφρική 
και τη Βραζιλία, αλλά η «επικαι- 
ροποιημένη» εκδοχή της μπο
ρεί ακόμα και να διπλασιάσει 
τον αριθμό των ανπσωμάτων 
του οργανισμού.

Στο παραπάνω συμπέρα
σμα καταλήγουν τα πρώτα 
στοιχεία από τις κλινικές δο
κιμές της Modema. Σπς δο
κιμές συμμετείχαν 40 άνθρω
ποι, οι οποίοι πριν από έξι έως 
οκτώ μήνες είχαν λάβει και ης 
δύο δόσεις του αρχικού εμβο
λίου της Modema. Ορισμένοι 
έλαβαν ως τρίτη δόση μια νέα, 
«επικαιροποιημένη» φόρμουλα, 
π οποία αναπτύχθηκε κατά του 
νσηοαφρικανικού παραλλαγμέ
νου στελέχους, ενώ άλλοι έλα
βαν ως τρίτη δόση μία δόση του 
αρχικού εμβολίου.

Οι δύο αυτές επιλογές «αύ
ξησαν τους τίτλους (επίπεδα) 
των εξουδετερωπκών ανπσω
μάτων κατά του SAR&CoV-2 
και δύο ανησυχητικών παραλ
λαγμένων στελεχών» του, δη
λαδή του νσηοαφρικανικού 
και του βραζιλιάνικου, ανακοί
νωσε π Modema. Τα ποσοστά 
των ανπσωμάτων μετρήθηκαν 
στους μετέχοντες δύο εβδο
μάδες μετά την τρίτη λήψη του 
σκευάσματος. Μάλιστα, διαπι
στώθηκε όπ οι εθελοντές που 
έκαναν την «επικαιροποιημέ- 
νη» τρίτη δόση του εμβολίου 
της Modema είχαν σχεδόν δι
πλάσιο αριθμό ανπσωμάτων σε 
σχέση με τους εθελοντές που 
έλαβαν ως τρήη δόσητην αρχι
κή δόση του εμβολίου.
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1  “Μπόνους” 25 ευρώ 08 κύβε Σέρβο που εμβοϋιύιειαι
έως την31ηΜοΤου

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

336.0 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΑΙ AflPO BOflINO ΣΟΥΒΛΑΣ Η ΓΚΟΥΛΑΣ

“Μπόνους” 25 ευρώ 
08 κύβε Σέρβο που 
εμβοϋιύιειαι έως 
την31ηΜοΤου

ΟΛΟΙ οι πολίτες της Σερβίας που έχουν εμβολιαστεί ή θα το πρήξουν μέχρι την 31η Μαϊου 
θα λάβουν οικονομική βοήθεια 3.000 δηναρίων (25 ευρώ), ανακοίνωσε ο πρόεδρος της 
Δημοκρατίας Αλεξάνταρ Βούτσιτς σε συνέντευξη Τύπου. Δεν απέκλεισε ωστόσο το ενδεχόμενο 
να υπάρξει και απόφαση που θα στερεί δικαιώματα στους εργαζόμενους στον δημόσιο τομέα 
που αρνούνται να εμβολιαστούν. Συγκεκριμένα ανέφερε ότι εξετάζεται το μέτρο της μη κατα
βολής αποδοχών σε εργαζόμενους στο Δημόσιο που έχουν νοσήσει από την Covid-19 και δεν 
είχαν εμβολιαστεί, κατά το διάστημα ισχύος της αναρρωτικής άδειας. Από χθες το εμβόλιο για 
τον κορωνοϊό χορηγείται χωρίς ραντεβού σε ολόκληρη την επικράτεια. Κάθε ενήλικος πολί
της μπορεί να προσέλθει σε οποιοδήποτε εμβολιαστικό κέντρο και να λάβει το εμβόλιο που 
επιθυμεί επιλέγοντας ένα από τα τέσσερα εμβόλια που χρησιμοποιούνται στη χώρα και που 
είναι: το Pfizer-BioNtech, το ρωσικό Sputnik-V, το AstraZeneca και το κινέζικο Sinopharm. 
Ωστόσο, σε γνωστό ψητοπωλείο του Κρακούγεβατς οργανώθηκε εμβολιασμός των πελα
τών με τα εμβόλια των Pfizer-BioNtech και της Sinopharm. Κάθε ένας που εμβολιαζόταν 
μπορούσε να γευτεί δωρεάν βοδινό σούβλας που σιγοψηνόταν επί 15 ώρες στον προαύλιο 
χώρο του καταστήματος, ή μία μερίδα γκούλας αγριόχοιρου.
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1  Επικίνδυνες ελλείψεις και... αρρυθμίες στο
Νοσοκομείο Κοζάνης

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 18 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

505.39 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Επικίνδυνες ελλείψεις και... αρρυθμίες στο Νοσοκομείο Κοζάνης
► Του ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΛΥΚΕΣΑ

ΔΕΝ ΦΤΑΝΕΙ η πανδημία που μαίνεται με 
αμείωτη ένταση στην Κοζάνη, δεν αρκούν 
οι ελλείψεις σε προσωπικό, προστίθενται και 
οι χρόνιες κακοδαιμονίες και πάθογένειες 
του συστήματος δημιουργώντας συνθήκες 
μειωμένης παροχής υπηρεσιών υγείας σε 
βαθμό δυστυχώς να κινδυνεύουν ανθρώ
πινες ζωές. Οι ελλείψεις και οι... αρρυθμίες 
ιδίως στον τομέα των αναισθησιολόγων του 
Νοσοκομείου Κοζάνης φέρνουν τους πάντες 
προ των ευθυνών τους καθώς ήδη βγαίνει 
μόνο το πρόγραμμα εφημεριών για 15 μέ
ρες τον μήνα και προχθές μάλιστα κλήθηκε 
επειγόντως εντατικολόγος της ΜΕΘ Covid 
να διασωληνώσει 42χρονη που είχε υποστεί 
βαριά πνευμονική εμβολή και αναισθησιολό- 
γος δεν υπήρχε στο νοσοκομείο. Η ασθενής 
σώθηκε ευτυχώς, ωστόσο κανένας δεν θέλει 
να σκεφτεί τι θα γινόταν αν το περιστατικό 
αφορούσε παιδί για το οποίο θα απαιτού
νταν ειδικές γνώσεις αναισθησιολόγου.

Η εικόνα των προηγούμενων ημερών στο 
«Μαμάτσειο» μαρτυρεί την ένταση με την 
οποία η Κοζάνη πλήττεται από την πανδη
μία. Ο ρυθμός των εισαγωγών παραμένει 
σταθερός -όπως λένε οι γιατροί, ευτυχώς 
δεν υπάρχει περαιτέρω αύξηση- και στις δύο 
κλινικές Covid υπάρχουν 55 ασθενείς (23 
ύποπτα περιστατικά και 32 επιβεβαιωμένα).

Η ΜΕΘ του νοσοκομείου, που δημιουργή- 
θηκε μεσούσης της πανδημίας, έχει συνολικά

πέντε κλίνες με δυνατότητα για άλλες τέσ
σερις αν υπήρχαν αναισθησιολόγοι. Χθες 
υπήρχαν 4 διασωληνωμένοι ασθενείς ενώ 
στην αρχή της εβδομάδας ένας ασθενής 
κατέληξε. Στη ΜΕΘ εργάζονται έξι γιατροί

Είκοσι ένας γιατροί έχουν 
αποχωρήσει από την αρχή της 

πανδημίας και αντικαταστάθηκαν 
από δύο! Είδος εν ανεηαρκεία και οι 
αναισθησιολόγοι. Ουδείς, πάντως, 
φαίνεται να ευαισθητοποιείται

(δύο εντατικολόγοι, δύο καρδιολόγοι απο- 
σπασμένοι από την καρδιολογική κλινική, 
μία αναισθησιολόγος και ένας εθελοντής 
χειρουργός που προσήλθε να στηρίξει το εγ
χείρημα και το στήριξε, αλλά αναμένεται τον 
επόμενο μήνα να φύγει). Ας σημειωθεί ότι η 
ΜΕΘ του «Μαμάτσειου» είναι μια πονεμένη 
ιστορία με παρελθόν, αφού και ο προηγού
μενος διοικητής του νοσοκομείου προέκρινε 
ΜΑΦ και όχι ΜΕΘ, αλλά ήρθε η πανδημία 
και κατέστησε τη λειτουργία της Μονάδας 
εκ των ων ουκ άνευ.

Το νοσοκομείο έχει υποστεί μεγάλες 
«απώλειες» σε ιατρικό προσωπικό από την 
έναρξη της πανδημίας. Ούτε λίγο ούτε πολύ 
αποχώρησαν 21 γιατροί και αντικαταστά- 
θηκαν μόνο οι... 2! Από τους 21 αποχωρή- 
σαντες εξαιτίας της κακής διαχείρισης, του 
φόρτου εργασίας και της συνεπαγόμενης 
εξουθένωσης, έφυγαν με τον έναν ή άλλο 
τρόπο 3 παθολόγοι, 2 γιατροί από τα ΤΕΠ, 
1 καρδιολόγος, 1 γαστρεντερολόγος, 1 παι
δίατρος, 1 ΩΡΑ και 3 ορθοπεδικοί που ήταν 
επικουρικοί και δεν μονιμοποιήθηκαν ποτέ. 
Οι υπόλοιποι βγήκαν στη σύνταξη.

Ειδικότερα, με τη δημιουργία της ΜΕΘ οι 
ανάγκες για αναισθησιολόγους αυξήθηκαν. 
Από τους 4 αναισθησιολόγους που είχε το 
νοσοκομείο, ένας ύστερα από δύο συνεχόμε
νες αναρρωτικές άδειες βγήκε στη σύνταξη. 
Αλλος ένας πρόκειται να μετακινηθεί σε έναν 
μήνα από σήμερα. Και μία γιατρός έχει μετακι
νηθεί ήδη στη ΜΕΘ του «Μαμάτσειου». Οπως

χαρακτηριστικά είπαν γιατροί του νοσοκο
μείου στην «Εφ,Συν.», η κατάσταση σήμερα 
«σαφώς συντηρεί κινδύνους για τη ζωή των 
ασθενών, αφού το πρόγραμμα είναι ακάλυ
πτο από αναισθησιολόγους, πέραν των εφη
μεριών που κάνουν οι δύο εναπομείναντες 
στο αναισθησιολογικό και την ενδεχόμενη 
κάλυψη από την αναισθησιολόγο της ΜΕΘ, η 
οποία όμως για να καλύψει περιστατικό πρέ
πει να βγει και να αφήσει ακάλυπτη τη ΜΕΘ».

Προσθέστε σε όλα αυτά και την κακο
δαιμονία, διότι πώς να περιγράφουμε επιει
κέστερα αυτό που είχε καταγγελθεί -χωρίς 
διάψευση- στον τοπικό Τύπο («Πρωινός 
Λόγος», 11.12.20) ότι «τρεις από τους τέσ
σερις αναισθησιολόγους του Μαμάτσειου 
Νοσοκομείου Κοζάνης ζητούν άδεια εν μέσω 
πανδημίας αφήνοντας ακάλυπτο το νοσο
κομείο τα Χριστούγεννα. Ενας εξ αυτών δη
λώνει ευπαθή ομάδα και ακόμη δύο θέλουν 
αναρρωτική. Ολως περιέργως αρρώστησαν 
και οι τρεις ταυτόχρονα την πρώτη μέρα της 
επίσημης λειτουργίας της ΜΕΘ». Πληροφο
ρίες θέλουν, μάλιστα, το φαινόμενο αυτό να 
επαναλήφθηκε και το 2021.

Ενδιαφέρον είναι επίσης το γεγονός ότι 
τα ζητήματα που προκύπτουν -και τι άλλο 
να πει άραγε κανείς όταν τίθενται ζητήματα 
ζωής;- είναι φυσικά σε γνώση της διοίκησης 
του υπουργείου Υγείας (τα έχουν ακούσει 
διά ζώσης), της 3ης ΥΠΕ, της διοίκησης του 
νοσοκομείου, ακόμη και της Εισαγγελίας 
Πλημμελειοδικών Κοζάνης.
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1  Κρατούμενοι στο έλεος του κορονοϊού στο Ηράκλειο
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 19 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

370.74 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κρατούμενοι στο έλεος του κορονοϊού στο Ηράκλειο
► Του ΜΑΡΙΟΥ ΔΙΟΝΕΛΛΗ

ΣΕ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΗ ΒΟΜΒΑ έχουν μετατραπεί τα κρατητήρια στην 
Αστυνομική Διεύθυνση Ηρακλείου καθώς τουλάχιστον 19 κρατού
μενοι αλλά και ένας αρχιφύλακας έχουν διαγνωστεί θετικοί στον 
κορονοϊό. Φόβους για μεγαλύτερη επέκταση των κρουσμάτων εκ
φράζουν οι αστυνομικοί υπάλληλοι, ενώ καταγγέλλουν απαράδεκτη 
καθυστέρηση στην αντίδραση των υγειονομικών αρχών αλλά και της 
υπηρεσίας τους.

Η ύπαρξη των πρώτων κρουσμάτων αποκαλύφθηκε την Κυριακή 
του Πάσχα, όταν υποβλήθηκαν σε έλεγχο δύο κρατούμενοι που από 
την προηγούμενη ημέρα είχαν εμφανίσει ύποπτα συμπτώματα. Θετι
κός διαγνώστηκε και ένας αστυνομικός ο οποίος τέθηκε σε καραντίνα, 
ενώ τις επόμενες ημέρες τα συμπτώματα άρχισαν να εμφανίζονται 
και σε άλλους κρατούμενους που διαβιούν στον ίδιο περιορισμένο 
χώρο. Την περασμένη Τρίτη και όταν τα κρούσματα ήταν τέσσερα 
η Ενωση Αστυνομικών Υπαλλήλων Ηρακλείου είχε εκδώσει ανα
κοίνωση επισημαίνοντας τον κίνδυνο εξάπλωσης της νόσου τόσο 
στους κρατούμενους όσο και στους αστυνομικούς, χωρίς ωστόσο 
να εισακουστεί. Επί τέσσερις ημέρες δεν έγινε κανένας έλεγχος από 
τον ΕΟΔΥ και μόλις χθες κλιμάκιο του Οργανισμού εμφανίστηκε στα 
κρατητήρια διαπιστώνοντας ότι τα κρούσματα είναι συνολικά 19 και 
επιβλήθηκε καραντίνα στους κρατούμενους που νοσούν.

Ωστόσο, είναι πρακτικά αδύνατη η αποστασιοποίησή τους από 
τους υπόλοιπους, υγιείς προς το παρόν, κρατούμενους, γεγονός που 
καθιστά μαθηματικά βέβαιο πως θα κολλήσουν και οι υπόλοιποι 
(συνολικά κρατούνται 35 άτομα, στην πλειονότητά τους αλλοδαποί 
προς απέλαση). Μέχρι στιγμής δεν υπάρχει κάποια άλλη διαθέσιμη 
δομή για να μεταφερθούν οι κρατούμενοι, ενώ κάποιοι από αυτούς 
μεταφέρθηκαν στα εφημερεύοντα νοσοκομεία για να κάνουν τα αρ
χικά τεστ και στη συνέχεια επέστρεψαν στα κρατητήρια.

Στην ανακοίνωσή της από τις 4/5 η Ενωση Αστυνομικών τόνιζε 
πως είχε ήδη προβλέψει τον κίνδυνο και είχε ζητήσει από την πολι
τική και φυσική ηγεσία την παροχή self tests ώστε οι κρατούμενοι 
να ελέγχονται πριν εισαχθούν στους χώρους κράτησης, πρόταση 
που, όπως αναφέρουν, «κατέληξε στο καλάθι των αχρήστων». Λίγα

Συνολικά 19 κρατούμενοι και ένας αστυνομικός βρέθηκαν θετικοί στα 
κρατητήρια της Αστυνομικής Διεύθυvans Ηρακλείουχωρίς να εφαρμόζεται 
κανένα υγειονομικό πρωτόκολλο · Καταγγελίες αηό τους ίδιους τους 
αστυνομικούς για την απουσία ελέγχων και μέτρων πρόληψης

μόλις εικοσιτετράωρα μετά βρέθηκαν θετικοί κρατούμενοι αλλά και 
υπάλληλος που είχε επωμιστεί τη φύλαξή τους, ενώ επί μέρες δεν είχε 
προσέλθει αρμόδιο υγειονομικό κλιμάκιο, αν και έχει κληθεί για να 
διενεργήσει τεστ και στους υπόλοιπους κρατούμενους.

Πλέον οι αστυνομικοί υπάλληλοι ζητούν τη διαμόρφωση ειδικών 
χώρων καραντίνας νεοεισερχόμενων κρατουμένων και την προμή
θεια ικανού αριθμού self tests για τους όλους, ενώ ιδιαίτερη ανησυ
χία εκφράζουν και οι συγγενείς κρατούμένων που διαπιστώνουν ότι 
οι δικοί τους άνθρωποι εκτίθενται σε άμεσο κίνδυνο ενόσω βρίσκο
νται στα χέρια των Αρχών.

Εν τω μεταξύ χθες η Κρήτη κατέγραψε μία από τις χειρότερες 
ημέρες σε όλη τη διάρκεια της πανδημίας, με 122 νέες μολύνσεις, 
ενώ μικρή αύξηση παρουσίασαν και οι νοσηλείες στις κλινικές και τις 
ΜΕΘ Covid του νησιού. Ο μεγαλύτερος αριθμός κρουσμάτων (56) 
καταγράφηκε στο Ηράκλειο, ενώ 42 νέες μολύνσεις εντοπίστηκαν 
στα Χανιά και από 12 στο Λασίθι και στο Ρέθυμνο. Και όλα αυτά λίγες 
μόλις μέρες πριν από το άνοιγμα των συνόρων και τη μαζική άφιξη 
των πτήσεων τσάρτερ με χιλιάδες τουρίστες.
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1  Στρώνουν το έδαφος για υποχρεωτικό εμβολιασμό
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 13 Ημερομηνία

έκδοσης:
07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

254.81 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στρώνουν 
το έδαφος για 
υποχρεωτικό 
εμβολιασμό

Η ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ομολογεί ότι οι 
Ελληνες πολίτες δεν εμβολιάζο
νται, τουλάχιστον στον αριθμό 
που θα επιθυμούσε, και στρώ
νει το έδαφος για πιθανή επιβο
λή υποχρεωτικού εμβολιασμού 
του πληθυσμού! Το παραδέ
χθηκε -εμμέσως πλην σαφώς- 
ο αναπληρωτής υπουργός Εσω
τερικών Στέλιος Πέτσας, κατά τη 
διάρκεια τηλεοπτικής του συνέ
ντευξης: «Ενα από τα πιο βασι
κά ζητήματα ήταν η διαθεσιμό
τητα των εμβολίων στην πρώτη 
φάση, δηλαδή τους μήνες από 
τον Ιανουάριο μέχρι και τον 
Μάρηο, για τις μεγαλύτερες ηλι
κίες, ιδίως στην επαρχία. Αυτό 
το ποσοστό αναμένουμε ότι θα 
αυξηθεί πολύ γρήγορα ης επό
μενες εβδομάδες.

Εάν και τότε διαπιστώσου
με κάποια αντίσταση, τότε θα 
πρέπει να εξετάσουμε εάν οι 
θεωρίες συνωμοσίας και όλα 
αυτά τα θέματα που οδηγούν 
σε κάποια επιφυλακτικότητα 
έχουν βρει κάποιο έρεισμα σε 
μεγαλύτερες ηλικίες. Πιστεύω, 
όμως, ότι δεν είμαστε εκεί. Ας 
μην ξεχνάμε ότι η επιτάχυνση 
των εμβολιασμών έχει συμβεί 
τον τελευταίο μήνα. Είναι, πά
ντως, σαφές ότι διαθέσιμα εμ
βόλια θα υπάρχουν όλο το επό
μενο διάστημα, για όλους».

Απροθυμία
Γίνεται φανερό όη η παραποί- 
ηση της πραγματικότητας και 
οι πανηγυρικοί τόνοι υπουρ
γών και παρατρεχάμενων σκό
νταψαν στην απροθυμία των 
πολιτών να εμβολιαστούν. 0 κ. 
Πέτσας συνέχισε τα πανηγύ
ρια και για την ανακοίνωση του 
εμβολιασμού νεότερων ηλι
κιών, που, όπως είπε, «έδωσε 
μια ανακούφιση στην κοινωνία 
μας, καθώς πρόκειται για παρα
γωγικές ηλικίες, για τις ηλικί
ες δηλαδή εκείνες που δουλεύ
ουν καθημερινά και θα πρέπει 
να μετακινούνται με μεγαλύ
τερη άνεση. Μέσα στον Μάιο 
αναμένουμε πολλά εκατομμύ
ρια εμβολιασμών».

Συνέχισε δε στον ίδιο ρυθ
μό το κυβερνητικό αφήγημα 
περί ρεκόρ εμβολιασμών: «Την 
Τετάρτη σπάσαμε και το φράγ
μα των 100.000 εμβολιασμών 
την ημέρα και αυτό θα βοηθή
σει πραγματικά να φτάσουμε, 
μέσα στον Ιούνιο, στο σημείο 
που όποιος θέλει να κάνει εμ
βόλιο να μπορεί να εμβολιάζε
ται την επόμενη κιόλας ημέρα».
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1  ΚΥΡΙΑΡΧΕΙ Η ΒΡΕΤΑΝΙΚΗ 997 νέα κρούσματα
μεταλλάξεων

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

123.16 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΥΡΙΑΡΧΕΙ Ν ΒΡΕΤΑΝΙΚΗ
997 νέα κρούσμαια μετατάξεων
ΝΕΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ μεταλλαγμένων στελεχών του κορωνοϊού ανα
κοίνωσε to Εθνικό Δίκτυο Γονιδιωματικτκ Enraiprwns για tis μεταλ
λάξει του SARS-CoV-2 και αφορούν ατην περίοδο 29 Μαρτίου 
έωε 28 Απριλίου 2021. Από τα νέα κρούσματα τα 749αφορούν τη 
βρετανική μετάλλαξη. τα 3 την νοτιοαφρικσνική, ενώ εντοπίστη
καν και 2 κρούσματα tns ινδικήε μετάλλαξηε. Η ανακοίνωση από 
το Εθνικό Δίκτυο Γονιδιωματικήε Επιτήρησηε για tis μεταλλάξει 
του SARS-CoV-2: Ολοκληρώθηκε η γονιδιωματική ανάλυση σε 
1.058 επιλεγμένα δείγματα που αφορούν στην περίοδο 29 Μαρτί
ου έωε 28 Απριλίου 2021. Από τον έλεγχο των 1.058 δειγμάτων, 
αναδείχθηκαν συνολικά 752 δείγματα με στελέχη μεταλλάξεων 
ειδικούενδιαφέροντοε [Variants Of Concern- VOQ και 245 δείγ
ματα με στελέχη υπό διερεύνηση (Variants Under Investigation - 
VUI). Εκ των752δειγμάτων με στελέχη μεταλλάξεων ειδικού ενδι- 
αφέροντοε, τα 749 αφορούσαν τη μετάλλαξη B.1.1.7/UK lineage 
(Variant VOCJ202012) και 3 αφορούσαν τη μετάλλαξη Β.1.351/ 
South Africa (Variant 501V2). ενώ από τα245 δείγματα με στελέ
χη VUI, τα 243 αφορούσαν το στέλεχοε Β.1.1.318 (Variant_E484K) 
και 2 αφορούσαν το στέλεχοε Β.1.617.2 (VUI-21 APR-01). Συνολικά 
έχουν ελεγχθεί για μεταλλάξετε στην επικράτεια 11.585δείγματα 
οπό εγχώρια κρούσματα «χιό την έναρξη λειτουργίαε του Εθνικού 
Δικτύου Γονιδιωμστικήε Επιτήρησηε μεταλλάξεων SARS-CoV-2 
μέχρι σήμερα. Επί του «Λάλου των ελεγχθέντων για μεταλλάξετε 
εγχώριων δειγμάτων, οι τρειε πιο συχνέε μεταλλάξετε που έχουν 
απομονωθεί είναι π B.1.1.7/UK lineage (Variant VOC_202012), 
με ποσοστό 66.34%. ακολουθούμενη από τη Β.1.1.318 (Variant. 
Ε484Κ) με ποσοστό 6.99% και τη B.1.351/South Africa (Variant 
501.V2) με ποσοστό 0.63%.
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1  Ξεκίνησε σε «Αττικόν» και «Σωτηρία» η κλινικη
μελέτη για το ισραηλινό φάρμακο

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

07-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

94.48 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ICgOAXSIHEIE
Ξεκίνησε σε «Αττικόν» και 
«Σωτηρία» η κϋινικά ιιεΗέτη 
για το ισραπΑινό φάρμακο
ΙΕΚΙΝΗΣΕ χθες στα νοσοκομεία «Σωτηρία» και «Αττικό» η κλι- 
νική μελέτη για το εισπνεόμενο ισραηλινό φάρμακο ένατη του 
κορωνοϊού. Συνοδικά, 90 ασθενείς ήπιων ή μέτριων συμπτω
μάτων covid-19 θα δοκιμάσουν δύο διαφορετικές δόσεις του 
συγκεκριμένου φαρμάκου. «Είναι τεχνολογικά ένα προηγμέ
νο φάρμακο. Δίνεται για πέντε μέρες, θέλουμε να δούμε πόσο 
πιο γρήγορα γίνονται καλά όσοι το λαμβάνουν, πόσο λιγότερο 
οδηγούνται σε διασωλήνωση» δήλωσε στην «ΚοινωνίαΏρα 
ΜΕΘΑ» η διευθύντρια της 7ης Πνευμονολογικήε Κλινικής στο 
νοσοκομείο «Σωτηρία». «Πολύ ευχαριστημένοι κάθε φορά που 
υπάρχει ένα νέο φάρμακο.Όμως δεν πρέπει να ενθουσιαζόμα
στε και να λέμε ότι πρέπει να το πάρουν όλοι. Πρέπει να δοκιμα
στεί πόσο ασφαλές και αποδοτικό είναι. Είναι πολύ σημαντικό 
που έχουμε ένα φάρμακο έναντι tns φλεγμονής» πρόσθεσε. Το 
συγκεκριμένο φάρμακο θα χορηγηθεί σε ασθενείς από 18 έως 
80 ετών. Τέλος, η κ. Γκάγκα υποστήριξε ότι ελάχιστοι εμβολι
ασμένοι νοσηλεύονται με κορωνοιό, τονίζοντας την ανάγκη να 
προχωρήσει η επιχείρηση του εμβολιασμού.
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ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ ΕΡΕΥΝΗΤΗ 
KivSuvos για νέο 
κύμα πανδημίαβ το 
καλοκαίρι »ςελ.8

ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ ΕΡΕΥΝΗΤΗ
Κίνδυνοι; γιο νέο κύμα πανδημίας

ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ για ενδεχόμενο νέο κύμα ms πανδημίαε εντόε καλο
καιριού έκρουσε μέοω του MEGA ο γιατρόε και ερευνηοίε ons ΗΠΑ. 
Γιώργοε Παυλάκηε, σημειώνονακ ότι αν υπάρξει έξαρση ins παν
δημίαν οι δραστηριότητεε που ανοίγουν μπορούν να κλείσουν. «Αν 
υπάρξει Λνϊο τεράστιο κύμα, θα ξανά κλείσουν όσα ανοίγουν. Το θέμα 

είναι να μπν υπάρξει. Το πρόβλημα είναι τα καινούργια στελέχη του ιού 
που είναι πάντα επίφοβα. Μέσα σε 1 -2 μπνεε μπορούν να επικρατούν» 
υπογράμμισε, φέρνονταε ωε παράδειγμα την περίπτωση του Ισραήλ, 
όπου αναζωπυρώθηκε η πανδημία πέρσι το καλοκαίρι. Για το άνοιγμα 
ms εστίασηε. ο γιατρόε, έκανε λόγο όη «ο xp6vos θα δείξει αν άνοι
ξε προσεκτικά όπωε πρέπει ή άτσαλα» προσθέτονταε ότι τώρα είναι 
εβδομάδα αναμονήε ώστε να φανεί «αν υπάρχει μεγάλη ζημιά από 
το Πάσχα και πόση θα είναι. Τα αποτελέσματα στα γρήγορα τεστ χθεε 
ήταν ανησυχητικά». Σχετικά με τα χαμηλά ποσοστά των ηλικιωμένων 
εμβολιασμένων, τόνισε όη «το να φοβάται ένα5 80opns ότι ένα εμβό
λιο θα του αλλάξει το DNA ή όη το εμβόλιο θα του κάνει προβλήματα 
σε 20 χρόνια, σηκώνουμε τα χέρια ψηλά. Απαράδεκτα φαινόμενα».


	ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
	 Το ζωντανό πείραμα του Ισραήλ
	 Ανάπτυξη θεραπειών κατά του ιού
	 ΕΠΙΣΠΕΥΣΗ ΑΠΟΦΑΣΕΩΝ ΓΙΑ «ΑΡΝΗΤΕΣ» ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΥΣ
	 Σύσταση για εμβολιασμό των ασθματικών ασθενών
	 Διαθέσιμα όλα τα εμβόλια, για όλους, από τελος του μήνα
	 Παγκόσμια ανατροπή για τις πατέντες
	 Τεχνητή νοημοσύνη και εφαρμογές για θέματα υγείας
	 Στόχος η παρασκευή 5 φαρμάκων κατά Covid εντός 2021
	 Ζητά αναβάθμιση δύο νοσοκομείων
	 Ψηφιακές απάτες και εμβολιασμός
	 Στρατηγική της ΕΕ για τη θεραπευτική αντιμετώπιση της Covid-19
	 Καναδάς: «Πράσινο» στο εμβόδιο ms Pfizer σε παιδιά 12-15 ετών ιι Τουλάχιστον τρία εγκεκριυένα φάρ ...
	 “Μπόνους” 25 ευρώ 08 κύβε Σέρβο που εμβοϋιύιειαι έως την31ηΜοΤου
	 Επικίνδυνες ελλείψεις και... αρρυθμίες στο Νοσοκομείο Κοζάνης
	 Κρατούμενοι στο έλεος του κορονοϊού στο Ηράκλειο
	 Στρώνουν το έδαφος για υποχρεωτικό εμβολιασμό
	 ΚΥΡΙΑΡΧΕΙ Η ΒΡΕΤΑΝΙΚΗ 997 νέα κρούσματα μεταλλάξεων
	 Ξεκίνησε σε «Αττικόν» και «Σωτηρία» η κλινικη μελέτη για το ισραηλινό φάρμακο
	 ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ ΕΡΕΥΝΗΤΗ Κίνδυνος γιο νέο κύμα πανδημίας


